
Stenogram z II Sesji Rady Gminy Cisna 

z dnia 22.05. 2024 rok 

 

Otwarcie sesji i sprawdzenie prawomocności obrad. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:00:05  

Dzień dobry Państwu. Zaczynamy. 

Witam serdecznie Pana Wójta, szanowną Radę, Panie, Panów Sołtysów, pracowników Urzędu Gminy 

oraz wszystkie osoby, które oglądają dzisiejszą transmisję online. Otwieram II sesję Rady Gminy Cisna. 

W dzisiejszym posiedzeniu Rady na 14 radnych, 13 radnych bierze udział zgodnie z podpisaną listą 

obecności. Wszystkie podjęte dzisiaj uchwały będą zatem prawomocne. Przypominam Państwu, że 

zgodnie z art. 21 b ustawy z 8 marca 1990 roku o Samorządzie Gminy obrady rady są transmitowane i 

utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących. Obraz i dźwięk nagrania obrad są udostępnianie w 

Biuletynie Informacji Publicznej, na stronie internetowej gminy oraz w inny sposób zwyczajowo 

przyjęty. Proszę Panów, Pani i Panów Radnych oraz wszystkie obecne tu osoby o uwzględnienie tej 

informacji w przypadku zabierania głosu, o bezwzględne przestrzegania przepisów, zarówno, głównie 

sprawa ochrony danych osobowych. Prosiłbym jeszcze, Szanowni Państwo, o wyciszenie telefonów. 

Proszę Państwa, zgodnie z porządkiem dzisiejszych obrad. 

Już tutaj sesja została otwarta, obrady są prawomocne, następnie musimy przyjąć porządek obrad.  

Przyjęcie porządku obrad: 

Przedstawię teraz Państwu, jak to ma dzisiaj wyglądać. 

Pkt. 1. Otwarcie sesji. 

To już za nami. 

Pkt. 2. Przyjęcie Porządku obrad. 

To, co jesteśmy w trakcie. 

Pkt. 3. Zatwierdzenie protokołu z I sesji Rady Gminy. 

Oraz  

Pkt. 4. Podjęcie uchwał. 

Podjęcie uchwały nr II/2/2024 w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Cisna, nr 

II/3/2024 w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Gminy, kolejnej uchwały w sprawie powołania 

komisji stałych Rady Gminy, Cisna ustalenia przedmiotu ich działania i składów osobowych kolejna 

uchwała w sprawie ustalenia zasad otrzymywania i wysokości diet radnych, kolejna w sprawie ustalenia 

wynagrodzenia Wójta Gminy Cisna, uchwała nr II/7/2024 w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego 



za udział w działaniach ratowniczych, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu. To jest uchwała 

dotycząca Ochotniczych Straży Pożarnych. Kolejna uchwała w sprawie przekazania środków 

finansowych na Fundusz Wsparcia Policji oraz uchwała w sprawie dotacji dla Stowarzyszenia 

Rejestrowego Towarzystwo Karpackie na dofinansowanie konserwacji obiektu zabytkowego wpisanego 

do rejestru zabytków. I ostatnia uchwała w porządku tutaj obrad uchwała nr II/10/2024 w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie gminy w 2024 roku. Następnie będzie czas na. 

Pkt. 5. Wolne wnioski. 

I na tym zakończymy obrady sesji. Chciałbym zapytać, czy są jakieś uwagi do porządku obrad? Czy ktoś 

z Państwa chciałby wnieść jakieś zmiany do odczyta danego porządku obrad? Mamy tutaj głos. 

Jakub Wierzbicki (Radny Gminy Cisna) 00:03:14  

Chciałbym wnieść, bo mamy tam dodatkowe dwie uchwały i trzeba by było je jakby wprowadzić do 

porządku obrad i przegłosować. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:03:24  

Rozumiem, że to są tutaj uchwały. 

Tak, mamy tutaj dwie dodatkowe uchwały i to są uchwały numer nr 2/11/2024 w sprawie powierzenia 

reprezentowania Gminy Cisna w Zgromadzeniu Bieszczadzkiego Związku Komunikacyjnego oraz 

uchwała kolejna w sprawie podpisania umowy o współpracy partnerskiej między Gminą Ulić na Słowacji 

i Gminą Cisna w Rzeczypospolitej Polskiej. 

Czy to są jedyne propozycje Państwa? 

Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, Radni to nasze w sumie takie pierwsze głosowanie. Oprócz 

przewodniczącego. Także kto z Państwa Radnych wyraża zgodę na wprowadzenie zmian w porządku 

obrad. Proszę podnieść rękę? 

Głosowanie nad przyjęciem porządku obrad: 

A właśnie przepraszam. Tak, system jest głosowany, także głosujemy. 

Głosujemy w systemie, ja od razu przeproszę Państwa, jeżeli to dzisiaj będę popełniał jakieś pomyłki, ale 

to jest też mój pierwszy raz i douczę się. Także głosujemy, proszę Państwa, za wprowadzeniem zmian w 

porządku obrad. Proszę, przycisnąć odpowiednie przyciski. Proszę Państwa.  

Głosowało za 13 radnych  

i 13 było za nowym porządkiem, czyli uzupełniamy porządek obrad o te dwie uchwały. 

To już mamy za sobą, proszę Państwa, przechodzimy teraz w takim razie do kolejnego punktu, czyli 

zatwierdzenie protokołu z pierwszej sesji Rady Gminy.  

 



Zatwierdzenie protokołu z I sesji Rady Gminy. 

Każdy z Państwa Radnych otrzymał protokół z posiedzenia. Czy Państwo Radni mają jakieś uwagi co do 

protokołu? Nie widzę. Tak, protokół jest stenogramem, więc tutaj, no ciężko mi do niego jakieś uwagi, 

ale oczywiście, ale oczywiście każdy z Państwa Radnych ma takie prawo. Dlatego zamykam dyskusję na 

temat protokołu z poprzedniej sesji i przechodzimy do głosowania w sprawie zatwierdzenia protokołu z 

pierwszej sesji Rady Gminy Cisna. 

Głosowanie. Już jest na Państwa ekranach, proszę kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem? Kto się 

wstrzymuje? Kto jest przeciwko? 

Szanowni Państwo, głosowało. Oj, mogę poprosić o cofnięcie? Bo nie widzę. 

Dobrze, teraz już tak. 

Głosowało 13 radnych i z tego, co widziałem, to 13 było za.  

Proszę Państwa, tutaj dostałem uwagę. Rzeczywiście powinniśmy jeszcze przegłosować nowy porządek 

obrad, który jest uzupełniony o te dwie uchwały, które, o których tutaj Państwu mówiłem. Ja może nie 

będę już czytał od samego początku. Czy mam przeczytać cały porządek? W takim razie muszę 

przeczytać. W takim razie, proszę Państwa, nowy porządek obrad II sesji Rady Gminy dziś ze zmianami, 

czyli  

Przyjęcie nowego porządku obrad ze zmianami II Sesji Rady Gminy. 

Pkt 1. Otwarcie sesji i sprawdzenie prawomocności obrad. 

Pkt 2. Przyjęcie porządku obrad. 

Pkt 3. Zatwierdzenie protokołu z I sesji Rady Gminy, oraz  

Pkt 4. Podjęcie uchwał, 

uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Cisna, uchwały w sprawie powołania 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy, Cisna uchwały w sprawie powołania Komisji Stałych Rady Gminy 

Cisna, ustalenia przedmiotu ich działania i składów osobowych, uchwały w sprawie ustalenia zasad 

otrzymywania i wysokości diet, uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Cisna, 

uchwały w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział w działaniach ratowniczych, akcji 

ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu dla Ochotniczych Straży Pożarnych, uchwały w sprawie 

przekazania środków finansowych na Fundusz Wsparcia Policji, uchwały w sprawie dotacji dla 

stowarzyszenia rejestrowego Towarzystwo Karpackie na dofinansowanie konserwacji obiektu 

zabytkowego wpisanego do rejestru zabytków, uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie 

gminy w 2024 roku, uchwały w sprawie powierzenia reprezentowania gminy Cisna w Zgromadzeniu 

Bieszczadzkiego Związku Komunikacyjnego i na koniec uchwały w sprawie podpisania umowy o 

współpracy partnerskiej pomiędzy gminą Ulić na Słowacji i Gminą Cisna w Rzeczypospolitej Polskiej.  



Pkt 5. Wolne wnioski i  

Pkt 6. Zakończenie obrad.  

Przystępujemy w takim razie do głosowania nad tym nowym już porządkiem obrad. Bardzo proszę. O. 

Tak, mamy już to. 

I jeszcze musimy sekundkę poczekać, zaraz to głosowanie się pewnie dlatego, że tutaj troszeczkę tą 

kolejność. Zmieniłem. Za chwileczkę na ekranach pojawi się nam tutaj możliwość głosowania. Tak, 

możliwość głosowania mają już Państwo na ekranach. Bardzo proszę o zagłosowanie: 

kto jest za?  

Kto jest przeciw?  

A kto się wstrzymał? 

Proszę Państwa. 

Głosowało 13 radnych, chyba i 13 jest za.  

Z tego, co widziałem. Także nowy porządek obrad został przyjęty. 

Proszę Państwa, przechodzimy w takim razie do punktu czwartego naszej dzisiejszej sesji, to; 

Podjęcie uchwał. 

Pkt 4. Wybór Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Cisna.  

Zgodnie z ustawą o Samorządzie Gminnym art. 19 pkt 1. wybór Wiceprzewodniczącego następuje w 

głosowaniu tajnym bezwzględną większością głosów. 

Za przeprowadzenie głosowania odpowiada dzielna będzie, proszę Państwa, Komisja Skrutacyjna, która 

zostanie wybrana spośród Radnych. 

Od razu Państwa poinformuje, że członek Komisji Skrutacyjnej nie może kandydować na stanowisko 

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Cisna. Bardzo proszę o zgłaszanie kandydatur do Komisji 

Skrutacyjnej. Muszą to być minimum 3 osoby. 

Jan Koza (Radny Gminy Cisna) 00:11:21  

Ja proponuje Jakuba Wierzbickiego. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:11:25  

Panie Jakubie. Czy zgadza się Pan być członkiem Komisji Skrutacyjnej? 

Jakub Wierzbicki (Radny Gminy Cisna) 00:11:28  

Tak, zgadzam się i proponuje Jaśka Kozę. 



Jakub Wierzbicki (Radny Gminy Cisna) 00:11:33  

Wzajemna wymiana uprzejmości Panie Janie, czy zgadza się Pan? Tak, zgadzam się. Mamy już dwóch 

członków. 

Nieznany mówca 5 00:11:39  

To ja proponuję Piotrka Cwynara. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:11:42  

Panie Piotrze, czy zgadza się Pan być członkiem Komisji Skrutacyjnej? 

Proszę Państwa, czy mamy jeszcze więcej kandydatur do członków Komisji Skrutacyjnej? 

W takim razie zamykam możliwość zgłaszania kandydatur do, do Komisji Skrutacyjnej. Szanowni 

Państwo Radni, proszę, musimy teraz w takim razie przegłosować skład Komisji Skrutacyjnej, 

głosowanie zaraz powinno się pojawić na naszych ekranach. 

Przepraszam, aha, tego nie głosujemy na ekranach. Tak. 

No ja też się uczę. Proszę Państwa, głosujemy za zamknięciem listy członków listy kandydatów do 

Komisji Skrutacyjnej, to będzie pierwsze głosowanie, także te 3 osoby zgłoszone, a więc przystępujemy 

do głosowania nad zamknięciem listy kandydatów do komisji skrutacyjnej, głosowanie na Państwa. 

Ekranach, kto z Państwa jest za, kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 

Szanowni Państwo, wniosek został. 

Zamknięcie komisji, zamknięcie kandydatur do komisji skrutacyjnej zostało przegłosowane jednogłośnie. 

Bardzo proszę teraz członków Komisji Skrutacyjnej, aby w sposób jawny, spośród, spośród swoich 

członków tak wybrała, wybrała Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej. 

Jakub Wierzbicki (Radny Gminy Cisna) 00:13:32  

To komisja ustaliła zgodnie ze zostanę ja Przewodniczącym. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:13:38  

Pan Jakub Wierzbicki, tak, tak jest, także Panie Jakubie, został Pan Przewodniczącym Komisji 

Skrutacyjnej do spraw wyboru Zastępcy Przewodniczącego Rady Gminy Cisna. 

W takim razie tak ma Pan już tutaj regulamin wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Cisna. 

Bardzo proszę, aby Pan go przedstawił? 

Jakub Wierzbicki (Radny Gminy Cisna) 00:14:03  

Czy mogę na siedząco? Dziękuję. 

Regulamin wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Cisna z dnia 22 maja 2024 

§. 1. Rada Gminy Cisna wybiera ze swojego grona Wiceprzewodniczącego Rady spośród nieograniczonej 



liczby kandydatów w głosowaniu tajnym głosowanie przeprowadza Komisja Skrutacyjna, wybrana 

spośród radnych gminy Cisna. 

§ Nr 2. Prawo zgłaszania kandydatów przysługuje radnemu, grupie radnych oraz klubowi radnych. 

§ Nr 3. Głosowanie odbywa się za pomocą karty do głosowania, na których widnieje treść. Karta do 

głosowania w wyborach na Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Cisna, na której zamieszcza się 

kolejność alfabetycznej, imiona i nazwiska radnych zgłoszonych na kandydatów na 

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Cisna. Obok każdego nazwiska z lewej strony znajdują się kratki. 

To do oddania głosu w przypadku zgłoszenia tylko jednego kandydata karta opatrzona jest dwiema 

kartkami. Kratkami. Przepraszam, jedna z wyborem tak, druga wyrazem nie. Karty do głosowania 

sporządza Komisja Skrutacyjna po ustaleniu przez radę listy radnych, którzy kandydują na funkcję 

Wiceprzewodniczącego, a następnie rozdaje je radnym. Karty opatrzone są pieczęcią Rady Gminy Cisna. 

§ Nr 4. Radni dokonują wyboru poprzez postawienie znaku x w jednej kratce obok nazwiska kandydata 

opowiadają się w ten sposób za wyborem tego kandydata na Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Cisna. 

W przypadku zgłoszenia tylko jednego kandydata radny dokonuje wyboru poprzez postawienie znaku x 

w polu tak lub nie, jeżeli radny na karcie do głosowania postawi znak x więcej niż jednej kartce kratce, 

głos taki uważa się za nieważny. Karty wyjęte z urny, nie sporządzone przez Komisję Skrutacyjną karty 

niepotrzebne, nie po nieopatrzone pieczęcią, o której mowa w § 3 ust. 3 oraz całkowite przedarte są 

kartami nieważnymi. Jeżeli radny na karcie do głosowania nie postawił znaku x w kratce obok nazwiska 

żadnego kandydata lub wypełnił kartę niezgodnie z ust. 1, jego głos uważa się za ważny bez dokonania 

wyboru. 

§ Nr 5. Głosowanie odbywa się poprzez wywołanie przez członka Komisji Skrutacyjnej wg listy 

obecności nazwiska radnego, który podchodzi do urny i w obecności Komisji Skrutacyjnej wrzuca do niej 

kartę do głosowania. 

§ Nr 6. Wybór Wiceprzewodniczącego Rady Gminy następuje bezwzględną większością głosów, w 

obecności co najmniej połowy ustawowego składu Rady. Za wybranego uważa się kandydata, który 

uzyskał największą ilość głosów, znaków x w kratce przy nazwisku tego kandydata, których liczba 

stanowi liczbę większą, niż połowa Radnych obecnych na sesji, biorących udział w głosowaniu. 

Głosowanie jest ważne tylko wówczas, gdy wzięło w nim udział co najmniej 8 Radnych, to jest ilość 

ustalona zgodnie z art. 19 ust. 1 w ustawie o Samorządzie Gminnym.  

§ Nr 7. W przypadku, gdy zgłoszono więcej niż dwóch kandydatów, a w głosowaniu żaden z nich nie 

otrzymał wymaganej większości głosów, zgodnie z § 6 regulaminu przeprowadza się drugą turę 

głosowania spośród kandydatów, którzy otrzymali kolejno dwie największe ilości głosu spośród 

kandydatów, którzy otrzymali największą ilość głosów. 

Jeżeli jeden z kandydatów otrzymał największą ilość głosów, ale ilość stanowi wymaganej większości, o 

której mowa w § 6 regulaminu, a w następnej kolejności dwóch lub więcej kandydatów otrzymało równą 



ilość głosów. Przeprowadza się dodatkowe głosowanie na tych kandydatów, a następnie drugą turę 

głosowania, o której mowa w ust. 1. W drugiej turze głosowania bierze udział kandydat, który uzyskał 

największą ilość głosów w głosowaniu dodatkowym. Przy braku rozstrzygnięcia, mimo przeprowadzenia 

obu tur głosowania, przeprowadza się ponowne wybory, łącznie z ponownym zgłoszeniem kandydatów. 

§ Nr 8. Po przeprowadzeniu każdej tury głosowania Komisja Skrutacyjna ustala wyniki głosowania i 

sporządza protokół. W protokole Komisja Skrutacyjna określa, co następuje: liczbę radnych na sesji 

uprawnionych do głosowania, imiona i nazwiska zgłoszonych kandydatów, liczbę głosów, minimalną, 

konieczną do ważnego wyboru zgodnie z § 6 regulaminu, liczbę radnych, którym wydano karty do 

głosowania, liczbę kart wyjętych z urny, gdyby liczba kart wyjętych z urny różniła się od liczby osób, 

którym wydano karty do głosowania. Komisja podaje w protokole przepuszczalną przyczynę tej 

niezgodności. Liczbę głosów nieważnych, liczbę głosów ważnych, liczbę głosów ważnych bez dokonania 

wyboru, liczbę głosów ważnych oddanych na poszczególnych kandydatów, stwierdzenie wyników 

wyborów. Komisja odnotowuje w protokole wszelkie okoliczności i uwagi mogące mieć wpływ na wynik 

głosowania oraz zastrzega zgłoszenie przez członków Komisji Skrutacyjnej odnoszące się do naruszenia 

procedury w trakcie głosowania, obliczania głosów lub sporządzania protokołu. Protokół podpisują 

wszystkie osoby wchodzące w skład Komisji Skrutacyjnej. Wyniki wyborów ogłasza przewodniczących 

Komisji Skrutacyjnej. 

Tyle, to już tylko mamy protokół, także dziękuję. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:19:53  

Dziękujemy Panu Przewodniczącemu Komisji Skrutacyjnej za przedstawienie 

protokołu, za przedstawienie regulaminu. Proszę Państwa teraz przed nami dwa głosowania, najpierw 

musimy przez przegłosować skład Komisji Skrutacyjnej, a następnie poddamy pod głosowanie 

przedstawiony regulamin, regulamin wyboru Wiceprzewodniczącego. Także proszę teraz o oddanie 

swoich głosów na skład Komisji Skrutacyjnej. 

Głosowanie się odbyło.  

Głosowało 13 radnych i 13 było za Komisją Skrutacyjną.  

A teraz proszę, w takim razie skład Komisji Skrutacyjnej został przez Państwa Radnych uchwalony. A 

teraz proszę o głosowanie nad przedstawionym tutaj przez Przewodniczącego regulaminem głosowania, 

regulaminem wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Cisna. 

Wszyscy, Państwo oddali już swoje głosy, za przeciw i kto się wstrzymał? 

Głosowało 13 radnych, wszyscy Radni byli za.  

Dziękuję bardzo za głosowanie. Mamy już te wszystkie formalności za sobą, to teraz w takim razie, 

proszę Państwa, proszę o zgłaszanie kandydatów na Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Cisna wraz z 

jakimś krótkim uzasadnieniem. 



Jeśli Państwo nie zgłaszają, to ja chciałbym zgłosić kandydata na Wiceprzewodniczącego, chciałbym 

zgłosić Pana Aleksego Wójcika, który jest Radnym już kolejną kadencję, prowadził nasze pierwsze 

obrady jako Radny Senior i myślę, że doskonale da sobie radę jako Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Cisna. 

Czy ktoś z Państwa ma jeszcze jakiś kandydatów? 

Jakub Wierzbicki (Radny Gminy Cisna) 00:22:11  

Ja mam pytanie, czy pan Aleksy wyraża zgodę? 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:22:15  

Tak, czy Pan Aleksy wyraża zgodę? No dobrze, musicie mnie wszyscy pilnować, bo ale ja się nauczę, 

spokojnie. 

Aleksy Wójcik (Radny Gminy Cisna) 00:22:22  

Wyrażam zgodę. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:22:27  

Nie widzę żadnych innych kandydatów, dlatego Szanowni Państwo składam wniosek o zamknięcie listy 

kandydatów na Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Cisna. Wniosek ten ulega głosowaniu. Także proszę 

Państwa o oddanie swojego głosu w tej sprawie. 

Głosowanie się zakończyło.  

Na 13 Radnych, 13 głosowało za zamknięciem zgłaszania kandydatów. Jesteśmy wyjątkowo zgodną 

Radą. 

Szanowni Państwo, w takim razie ogłaszam dziesięciominutową przerwę celem przygotowania kart do 

głosowania przez Komisję Skrutacyjną. 

Szanowni Państwo, możemy już dalej kontynuować? 

W takim razie kontynuujemy obrady. Szanowni Państwo. 

Bardzo proszę Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej o rozdanie kart do głosowania. 

Jakub Wierzbicki (Radny Gminy Cisna) 00:23:50  

Panie Przewodniczący, może zrobimy w ten sposób, że będziemy po kolei wyczytywać i ja będę w 

trakcie wyczytywania dawał, będzie nam łatwiej. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:23:56  

Dobrze. Szanowni Państwo, głosowanie nad zastępcą przewodniczącego Rady Gminy Cisna jest 

głosowaniem tajnym, jest przygotowane miejsce do tajnego głosowania, tam za państwem. W takim 

razie, proszę Państwa, żebyście Państwo pozostawali na swoim miejscu, a Przewodniczącego Komisji 

Skrutacyjnej proszę o wyczytywanie nazwiska Radnych. Radny podchodzi po kartę do głosowania, 



podchodzi do urny, zaznacza swój głos i tam go wrzuca. 

Jakub Wierzbicki (Radny Gminy Cisna) 00:24:31  

Pan Andreasik Adam. 

Cwynar Piotr. 

Jakub Wierzbicki (Radny Gminy Cisna) 00:25:04  

Gucwa Piotr. 

Koza Jan. 

Jakub Wierzbicki (Radny Gminy Cisna) 00:25:28  

Kulińska Zofia. 

Jakub Wierzbicki (Radny Gminy Cisna) 00:25:41  

Niemczyk Bogdan. 

Progorowicz Jadwiga. 

Sikora Agnieszka. 

Sobotko - Dworaczek Kornelia. 

Świerczyński Mateusz. 

Wierzbicki Jakub. 

Wójcik, Aleksy. 

Zubek Stanisław. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:27:45  

Rozumiem, że wszyscy Radni oddali już głos. 

Jakub Wierzbicki (Radny Gminy Cisna) 00:27:47  

Tak, wszyscy. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:27:48  

W związku z powyższym, proszę państwa, ogłaszam pięć minut przerwy na ustalenie wyników 

głosowania i przygotowanie protokołu głosowania przez Komisję Skrutacyjną. Mam nadzieję, że się 

wyrobi. 

W takim razie wznawiamy, wznawiamy, wznawiamy obrady. Szanowni Państwo, oddaje w takim razie 

Przewodniczącemu Komisji Skrutacyjnej, który odczyta protokół z głosowania. 



Jakub Wierzbicki (Radny Gminy Cisna) 00:28:19  

Protokół Komisji Skrutacyjnej wybranej na Sesji Rady Gminy Cisna dnia 22 maja 2024, dla 

przeprowadzenia wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Cisna. Komisja Skrutacyjna w składzie 

Jakub Wierzbicki Przewodniczący, Jan Koza członek komisji, Piotr Cwynar, członek komisji. Po wyjęciu 

kart z urny i ich przeliczeniu stwierdza, co następuje.  

Liczba radnych Rady Gminy Cisna obecnych na sesji uprawnionych do głosowania trzynaście. 

Na Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Cisna zgłoszono kandydaturę Aleksy Wójcik. 

Minimalna ilość głosów konieczna do dokonania ważnego wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 

Cisna - osiem.  

Liczba radnych, którym wydano karty do głosowania 13,  

liczba kart wyjętych z urny 13,  

liczba głosów nieważnych 0 , 

liczba głosów ważnych 13, 

liczba głosów ważnych bez dokonania wyboru 1, 

liczba głosów ważnych oddanych na poszczególnych kandydatów - Aleksy Wójcik oddano głosów 12. 

Wobec powyższego Komisja Skrutacyjna stwierdza, że kandydat radny Aleksy Wójcik uzyskał 

wymaganą ilość głosów 12 i został wybrany na Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Cisna. Żaden z 

kandydatów nie uzyskał wymaganej ilości głosów. I należy przeprowadzić. To jest punkt nie dla nas. 

Na ten protokół zakończono podpis komisji. Dziękujemy. 

I gratulujemy oczywiście wyboru. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:29:48  

Dziękuję bardzo. W takim razie nie pozostaje mi nic innego, jak również dołączyć się do gratulacji oraz 

przeczytać. Uchwałę Nr II/2/2024 Rady Gminy Cisna z dnia 22 maja 2024 roku w sprawie wyboru 

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Cisna, na podstawie art. 19 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku 

o Samorządzie Gminnym, po przeprowadzeniu głosowaniu tajnego, Rada Gminy Cisna uchwala, co 

następuje, stwierdza się wybór Radnego Pana Aleksego Wójcika na Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 

Cisna. Protokół Komisji Skrutacyjnej stanowi załącznik nr 1 do uchwały. Uchwała wchodzi w życie z 

dniem podjęcia. Gratuluję, Panie Wiceprzewodniczący i zapraszam Pana do stołu tutaj jeżeli Pan chce. 

Aleksy Wójcik Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cisna 00:30:40  

Może od następnej Sesji, troszeczkę jestem tutaj rozłożony. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:30:45  

Rozumiemy, rozumiemy, przyzwyczaił się Pan do swojego miejsca przy stole, tam z Radnymi. Ciężko 



mu odejść. Proszę państwa, no to przechodzimy w takim razie do kolejnego punktu . 

Pkt 5, czyli podjęcie uchwały nr II/3/2024 w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Cisna. 

Bardzo proszę Sekretarza Gminy Pana Tomasza Lasyka o przedstawienie zadań, jakie ma, zaś jakie ma 

Komisja Rewizyjna. 

Tomasz Lasyk (Sekretarz Gminy Cisna) 00:31:23  

Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, Wysoka Rado. Szanowni goście. Komisja Rewizyjna jest bardzo 

ważną komisją w zakresie działania Rady, a mianowicie, Komisja Rewizyjna rozpatrzy sprawozdania 

finansowe, sprawozdania z wykonania budżetu gminy sporządzonego na podstawie danych ewidencji 

księgowej budżetu, informacje o stanie mienia gminy, badania biegłego rewidenta, rocznego 

sprawozdania finansowego oraz zaopiniowanie wykonania budżetu gminy i przedstawienie Radzie 

Gminy stanowiska i wniosku w sprawie udzielenia lub nieudzielenia absolutorium Wójtowi. Tutaj dodam 

ze swojej strony, że to będzie pierwsze zadanie, z jaką spotka się Komisja Rewizyjna, ponieważ tutaj 

mam obok Panią Skarbnik, do końca maja Komisja Rewizyjna musi przygotować takowy wniosek i 

zostanie on wysłany do Regionalnej Izby Obrachunkowej celem zaopiniowania, dlatego też Komisja 

Rewizyjna ma prawo wstępu na teren gminy. Żądania od kierownika jednostki kontrolowanej, uzyskania 

informacji i materiałów, wykonywania kserokopii innych do dowodów żądania od kierowników 

wyjaśnień pisemnych lub ustnych i to zamieszcza w protokole. Dziękuję. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:32:40  

Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, Radni, proszę w takim razie o propozycję. Ile osób będzie liczyła 

nasza Komisja Rewizyjna w poprzedniej kadencji taka komisja liczyła 5 osób. 

Jakub Wierzbicki (Radny Gminy Cisna) 00:32:57  

Ja myślę, że powinno zostać tak, bo w zeszłej kadencji, gdyż to no te komisje faktycznie są takie, że 

czasem jest dużo pracy przy nich, więc czym więcej rąk do roboty, tym lepiej dla nas. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:33:08  

Zdecydowanie. Czy ktoś z Państwa ma jeszcze jakąś propozycję? Nie widzę, nie słyszę. Szanowni 

Państwo, w takim razie przejdźmy do głosowania w sprawie powołania pięcioosobowej Komisji 

Rewizyjnej, za chwileczkę pojawi się nam tutaj na panelu możliwość głosowania. Bardzo proszę o zło, o 

oddanie przez Państwa głosów. Kto jest za, kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

Szanowni Państwo, wniosek został przyjęty jednogłośnie  

13 radnych za, 

0 wstrzymujących się, 

0 przeciwko. Bardzo dziękuję. 

W takim razie proszę Państwa Radnych o zgłaszanie kandydatur do Komisji Rewizyjnej. 



Stanisław Zubek (Radny Gminy Cisna) 00:34:15  

Chciałbym zgłosić. Kuba Wierzbickiego. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:34:18  

Panie Jakubie, czy Pan się zgadza? 

Jakub Wierzbicki (Radny Gminy Cisna) 00:34:21  

Tak, wyrażam zgodę. 

Agnieszka Sikora (Radna Gminy Cisna) 00:34:24  

Ja chciałam zgłosić Jana Koza. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:34:28  

Panie Janie? Czy wyraża Pan zgodę? 

Jan Koza (Radny Gminy Cisna) 00:34:29  

Tak, wyrażam zgodę? 

Jadwiga Progorowicz (Radna Gminy Cisna) 00:34:34  

Ja chciałam zgłosić Agnieszkę Sikora. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:34:40  

Pani Agnieszko, czy wyraża Pani zgodę? 

Agnieszka Sikora (Radna Gminy Cisna) 00:34:42  

Tak, wyrażam. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:34:45  

Jakieś zgłoszenia. 

Jan Koza (Radny Gminy Cisna) 00:34:47  

Ja chciałem zgłosić Panią Jadwigę Progorowicz. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:34:51  

Pani Jadwigo? Czy wyraża Pani zgodę? 

Jadwiga Progorowicz (Radna Gminy Cisna) 00:34:52  

Tak wyrażam. 

Jakub Wierzbicki (Radny Gminy Cisna) 00:34:56  

Ja chciałem zgłosić Adama Andresika. 



Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:34:59  

Panie Adamie, czy wyraża Pan zgodę? 

Adam Andreasik (Radny Gminy Cisna) 00:35:00  

Wyrażam. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:35:05  

Czy mamy jeszcze więcej? Jakieś zgłoszenia do Komisji Rewizyjnej? 

Szanowni Państwo, wobec braku zgłoszeń zamykam listę kandydatów na członków Komisji Rewizyjnej. 

I w takim razie zarządzam głosowanie w sprawie powołania Państwa kandydatów na członków Komisji 

Rewizyjnej, czyli Państwa, czyli Państwa: Jakuba Wierzbickiego, Agnieszki Sikory, Jadwigi 

Progorowicz, Jana Kozy oraz Adama Andrasika. 

Tak, w takim razie zarządzam, zarządzam, to głosowanie to głosowanie, zaraz się nam to już powinno 

umożliwić. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:36:18  

Szanowni Państwo, proszę o głosowanie. Kto z państwa jest za Komisją Rewizyjną w takim składzie? 

Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał od głosu? 

Szanowni Państwo, w głosowaniu nad Komisją nad komisją Rewizyjną w składzie jaki, jaki 

przeczytałem.  

Głosowało 13 radnych, 

13 było za,  

nikt się nie wstrzymał,  

nikt nie był przeciwko. 

Bardzo Państwu dziękuję. 

Z uwagi na to, że Przewodniczący Komisji Rewizyjnej ma zostać wybranych przez Radę Gminy Cisna. 

Szanowni Państwo, teraz z tych członków, już obecnych Komisji Rewizyjnej, musimy wybrać Kan, 

musimy wybrać Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej i bardzo proszę o zgłaszanie kandydatów na 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 

Jan Koza (Radny Gminy Cisna) 00:37:23  

Ja chciałbym zgłosić na Przewodniczącego Jakuba Wierzbickiego. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:37:29  

Panie Jakubie, czy wyraża Pan zgodę? 



Jakub Wierzbicki (Radny Gminy Cisna) 00:37:31  

Tak wyrażam. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:37:36  

Czy mamy jeszcze jakieś zgłoszenia? 

Nie widzę. Dlatego zamykam listę kandydatów na Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej i zarządzam 

głosowanie w sprawie powołania Jakuba Wierzbickiego na Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 

Mamy już głosowanie. Bardzo proszę Państwa, kto z Państwa jest za, kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 

Za powołaniem Jakuba Wierzbickiego na stanowisko na stanowisko Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej głosowało: 

13 radnych,  

12 było za,  

1 głos wstrzymujący się, 

0 przeciwko. 

Dziękuję, gratuluję, Panie Jakubie. 

Przechodzimy do; 

Pkt 6. Porządku obrad, czyli podjęcie uchwały Nr II/4/2024 w sprawie powołania Komisji Stałych Rady 

Gminy Cisna. Ustalenia przedmiotu ich działania oraz składów osobowych. 

Szanowni Państwo, w poprzednich kadencjach już od kilku kadencji były powoływane Komisje, Komisja 

Budżetu i Finansów, Komisja do Spraw Turystyki i Sportu, Komisja do Spraw Rolnictwa i Leśnictwa, 

Komisja do Spraw Ochrony Środowiska i Handlu oraz Komisja do Spraw Zdrowia, Pomocy Społecznej, 

Oświaty i Kultury. 

I w takim razie. 

W takim razie składam wniosek o powołanie w bieżącej kadencji komisji w takiej samej ilości, czy ktoś z 

Państwa Radnych chciałby zgłosić jakąś inną, inną propozycję? 

Jakub Wierzbicki (Radny Gminy Cisna) 00:39:44  

Nie wiem, czy dosłyszałem, czy nie, ale jeszcze chciałem zgłosić Komisję Skargi i wniosków jakoś nie 

zakodowałem. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:39:52  

Szanowny Panie Radny, wybór, wybór Komisji do Spraw Skarg i Wniosków. Wybór jej członków będzie 

głosowany. Na następnej Sesji Rady Gminy. 



Jakub Wierzbicki (Radny Gminy Cisna) 00:40:05  

Dobra, rozumie. Dziękuję. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:40:10  

Nie mamy więcej propozycji, w takim razie zarządzam głosowanie w sprawie powołania pięciu dobrze 

mówię, dobrze mówię? Pięciu stałych komisji, to znaczy Komisji Budżetu i Finansów, Komisji do Spraw 

Turystyki i Sportu, Komisji do Spraw Rolnictwa i Leśnictwa, Komisji do Spraw Ochrony Środowiska i 

Handlu oraz Komisji do Spraw Zdrowia, Pomocy Społecznej, Oświaty i Kultury. 

Mamy już głosowanie, kto z Państwa Radnych jest za tymi komisjami?  

Kto jest przeciw?  

Kto się wstrzymał za powołaniem?  

A tak mamy jakiś problem. 

Aleksy Wójcik Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cisna 00:40:59  

Trochę nie, bo w sumie to nie powtarzamy ilości komisji z ubiegłej kadencji, bo rozdzielamy komisję, 

rozdzielamy Komisję Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Handlu na dwie komisje, m.in. Na 

Komisję Rolnictwa, Leśnictwa oraz Ochrony Środowiska i Handlu. Wydaje mi się, że to nie jest 

konieczne. Co prawda jest to komisja, która ma najwięcej pracy. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:41:31  

Rozumiem, czyli mamy wniosek w takim razie o to. 

Aleksy Wójcik Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cisna 00:41:33  

Żeby połączyć te dwie komisje w jedno. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:41:35  

Żeby połączyć dwie komisje w jedno, czyli Komisję Rolnictwa i Leśnictwa połączyć z Komisją Ochrony 

Środowiska i Handlu i wtedy będziemy mieli cztery komisje. Tak dobrze mówię, tak było do tej pory, 

dobrze mówię, dobrze mówię. A na następnej sesji będziemy mieli wybór Komisji do Spraw Skarg i 

Wniosków. 

Już sekundeczkę. 

Aleksy Wójcik Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cisna 00:41:57  

To musimy przegłosować.  

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:41:58  

No właśnie i teraz będziemy musieli w takim razie przegłosować, jeszcze raz za w takim razie zarządzam 

głosowanie w sprawie powołania Czterech Stałych Komisji, czyli Komisji Budżetu i Finansów, Komisji 



do Spraw Turystyki i Sportu, Komisji do Spraw Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Handlu 

oraz Komisji do Spraw Zdrowia, Pomocy Społecznej, Oświaty i Kultury. 

To pewnie sekundkę potrwa, to w takim razie proszę o sekundkę tutaj cierpliwości musimy przygotować 

do głosowania. 

Tomasz Lasyk (Sekretarz Gminy Cisna) 00:42:45  

Może 3 minuty przerwy. Panie Przewodniczący, bo widzę, że komputer się wyłączył. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:42:50  

Mamy tak jakieś problemy techniczne. W takim razie zarządzam. Tak. 

Czy jest potrzebna przerwa? 

Nie, nie jest potrzebna. Przerwa w takim razie cierpliwie troszeczkę poczekamy. 

Tak, oczywiście. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:43:30  

Jest to tak. Jest. To głosowanie w sprawie powołania czterech stałych komisji, to jest: 

Komisji Budżetu i Finansów. 

Komisji do Spraw Turystyki i Sportu. 

Komisji do Spraw Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Handlu. 

Oraz Komisji do Spraw Zdrowia, Pomocy Społecznej, Oświaty i Kultury. 

Na całe szczęście te komisje się głosuje raz. Bo to chyba takie trudne głosowania. 

Szanowni Państwo, mamy już możliwość głosowania, dlatego proszę oddać swoje głosy.  

Kto z Państwa Radnych jest za czterema Komisjami Stałymi? 

Kto jest przeciw? 

I kto się wstrzymał? 

Szanowni Państwo. Za powołaniem czterech Komisji 

na 13 radnych głosowało 13. 

Wniosek przeszedł jednogłośnie.  

0 wstrzymujących, 0 przeciwko.  

Dziękuję bardzo, komisje zostały ustalone i teraz Szanowni Państwo, będę Państwa Radnych prosił o 

składanie propozycji, odnośnie liczby radnych pracujących w komisji i proszę wziąć pod uwagę, że 

jeszcze nam przebędzie jeden Radny. Tak dobrze mówię? No dobrze, mówię, nie mamy jednego 

Radnego, jest nas 14 osób, ale tutaj w takim razie proszę o ilości radnych, jakie mają być w 



poszczególnych komisjach. 

Stanisław Zubek (Radny Gminy Cisna) 00:46:46  

Turystyka i Sport proponuje pięciu Radnych. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:46:56  

Tak w Komisji Turystyki i Sportu mamy propozycję pięciu Radnych. 

Aleksy Wójcik Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cisna 00:47:08  

Tak, znaczy ustalmy, że wszystkie komisje będą miały pięciu radnych, bo tak nawet wychodzi z  

arytmetyki, najwyżej jak jeden Radny jest nieobecny, drugi zostanie powołany w lipcu, to dokooptują do 

pustych wakatów komisji, tylko tak nie można. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:47:28  

Nie można, oczywiście, że można. Rozumiem, czyli tak, czyli żebyśmy ustalili, że komisje, żeby były, 

żeby były do pięciu Radnych. Tak? 

Maksymalną liczbę Radnych pięciu ? Czy ja dobrze Pana zrozumiałem Panie Radny? 

Tak, w takim razie, Szanowni Państwo. 

W takim razie, czy są jakieś inne propozycje? 

W takim razie, Szanowni Państwo, przystępujemy do głosowania. Zarządzam głosowanie nad przyjęciem 

ustalonej ilości liczby członków Komisji Stałych, czyli w Komisji Budżetów i Finansów maksymalnie 

pięciu, Komisji do Spraw Turystyki i Sportu maksymalnie pięciu, Komisji do Spraw Rolnictwa, 

Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Handlu maksymalnie pięciu oraz Komisji do Spraw Zdrowia, Pomocy 

Społecznej, Oświaty i Kultury maksymalnie pięciu. 

Przystępujemy do głosowania, w takim razie. 

Szanowni Państwo, mamy już głosowania na swoich ekranach.  

Kto z Państwa Radnych jest za taką ilością członków?  

Kto się wstrzymuje? 

Kto jest przeciwko?  

Dziękuję. Bardzo. 

Szanowni Państwo. 

Głosowało 13 radnych i 

13 radnych było za takim składem komisji.  

No to mamy ustalone. 



W takim razie proszę, aby teraz Sekretarz Gminy odczytał proponowane zakresy działań poszczególnych 

komisji. 

Tomasz Lasyk (Sekretarz Gminy Cisna) 00:49:38  

Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, Wysoka Rado, Szanowni goście, pozwólcie, że przedstawię 

zakresy poszczególnych komisji; 

Komisja do Spraw Budżetu i Finansów, opiniowanie spraw z zakresu gospodarki finansowej gminy, 

wnioskowanie i opiniowanie projektu budżetu gminy oraz zmian przychodów, wydatków, wnioskowanie 

i opiniowanie projektów uchwał w sprawie zaciągania zobowiązań, opiniowanie strategii rozwoju 

gospodarczego gminy, opiniowanie i analizowanie celowości wniosków do budżetu gminy. 

Komisja do Spraw Zdrowia, Pomocy Społecznej, Oświaty i Kultury, ocena funkcjonalności placówek 

oświaty i wychowania przedszkolnego, ocena funkcjonowania placówek kultury, schronisk i biblioteki, 

ocena funkcjonowania ochrony zdrowia, przeglądanie i analizowanie funkcjonowania Pomocy 

Społecznej oraz działań na rzecz rozwiązywania problemów alkoholowych. Wprowadzania zmian do 

statutu gminy, statutów sołectw oraz gminnych jednostek organizacyjnych. Polityka prorodzinna, 

współpraca środowiskowo integracyjna, opiniowanie i składanie przepraszam, wniosków do budżetu. 

Komisja do Spraw Turystyki i Sportu, przeglądanie i analizowanie funkcjonowania stanu sportu i 

realizacji oraz działań na rzecz rozwoju bazy sportowo - rekreacyjnej promocja gminy, współpraca z 

instytucjami i organizacjami działającymi na rzecz sportu, rekreacji, promocji i turystyki, opiniowanie 

kalendarza imprez gminnych, współpraca ze społecznościami lokalnymi i regionalnymi państwa, analiza 

dochodów związanych z działalnością turystyczną, tutaj jest opłata klimatyczna, składanie i opiniowanie 

wniosków, . 

Komisja do Spraw Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Handlu, przeglądanie i analizowanie 

stanu handlu i usług oraz przedsiębiorczości, przeglądanie i analizowanie stanu gospodarki wodno 

ściekowej, gospodarka odpadami, czystość i porządek, ocena zanieczyszczeń mających wpływ na stan 

środowiska, współpraca z instytucjami i organizacjami działającymi na rzecz rozwoju gospodarczego i 

ochrony środowiska, ład przestrzenny i gospodarka mieniem komunalnym, zaopatrzenie w energię 

elektryczną, infrastrukturę przemysłową i internet, komunikacja, transport lokalny i zbiorowy, drogi 

gminne, cmentarze, porządek publiczny i bezpieczeństwo. Dziękuję bardzo. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:52:21  

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby coś dodać? Coś uszczegółowić przedstawione 

zakresy działań komisji? 

Nie widzę, w takim razie zarządzam głosowanie w sprawie przegłosowania przedstawionych zakresów. 

Bardzo proszę o umożliwienie głosowania. 

Szanowni Państwo, Radni. 



Kto z Państwa jest za tymi zakresami? 

Kto się wstrzymuje? 

Kto jest przeciwko? 

Dziękuję. Bardzo. 

Szanowni Państwo. Wniosek przeszedł jednogłośnie; 

13 radnych za, 

0 wstrzymujących się, 

0 przeciwko.  

Zakresy prac komisji zostały przyjęte. 

No i przechodzimy w takim razie, proszę Państwa do, do członków tych komisji i bardzo proszę o 

zgłaszanie kandydatów do Komisji Budżetu i Finansów. Tak Budżetu i Finansów. 

Stanisław Zubek (Radny Gminy Cisna) 00:53:30  

To może ja Aleksy Wójcik. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:53:33  

Aleksy Wójcik? Czy Pan Radny wyraża zgodę? 

Aleksy Wójcik Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cisna 00:53:38  

Wyrażam zgodę i jednocześnie proponuje też Pana Bogdana Niemczyka? 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:53:43  

Panie Bogdanie? Czy wyraża Pan zgodę? 

Bogdan Niemczyk (Radny Gminy Cisna) 00:53:45  

Wyrażam zgodę i oczywiście ciągnąc temat proponuję Piotra Cwynara. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:53:51  

Panie Piotrze, czy wyraża Pan zgodę? 

Piotr Cwynar (Radny Gminy Cisna) 00:53:53  

Wyrażam zgodę. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:53:58  

Szanowni Państwo, w takim razie ja chciałbym zgłosić do tej komisji jeszcze Radnego, który jest 

nieobecny, ale złożył tutaj pisemne oświadczenie, że wyraża zgodę, czyli Pana Bogdana Bajorka. 

Czy ktoś z Państwa jeszcze ma jakieś propozycje? 



Nie ma. Dziękuję. W takim razie bardzo, w takim razie zarządzam głosowanie w sprawie powołania 

Komisji Budżetu i Finansów. 

W składzie: Aleksy Wójcik, Piotr Cwynar, Bogdan Bajorek i Bogdan Niemczyk. 

Już za chwileczkę będziemy mieli tutaj możliwość głosowania. 

Tak, tak czterech członków. Tylu zostało zgłoszonych kandydatur przez Radnych. 

I wszyscy wyrazili zgodę. 

Szanowni Państwo, możemy głosować. 

Kto z Państwa jest za tym składem osobowym?  

Kto jest przeciwko? 

Kto się wstrzymał? 

Dziękuję bardzo. Skład osobowy Komisji Budżetu i Finansów został uchwalony jednogłośnie; 

13 radnych za, 

0 wstrzymujących się, 

0 przeciwko. 

Przechodzimy do głosowania, do zgłaszania kandydatów do Komisji do Spraw Turystyki i Sportu, bardzo 

proszę o zgłaszanie kandydatów. 

Jakub Wierzbicki (Radny Gminy Cisna) 00:55:44  

Ja proponuję Janka Kozę. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:55:47  

Panie Janie, czy wyraża Pan zgodę? 

Jan Koza (Radny Gminy Cisna) 00:55:51  

Wyrażam zgodę. 

Stanisław Zubek (Radny Gminy Cisna) 00:55:56  

Zgłaszamy Pana Jakuba Wierzbickiego. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:55:60  

Panie Jakubie. Czy wyraża Pan zgodę? 

Jakub Wierzbicki (Radny Gminy Cisna) 00:56:03  

Wyrażam zgodę. I proponuję Stanisława Zubka. 



Stanisław Zubek (Radny Gminy Cisna) 00:56:08  

Wyrażam zgodę. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:56:09  

Pan Stanisław wyraził zgodę. Mamy już trzech kandydatów. 

Bogdan Niemczyk (Radny Gminy Cisna) 00:56:12  

To ja proponuję Kornelię Sobotko. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:56:15  

Pani Kornelio, czy wyraża Pani zgodę? 

Kornelia Dworaczek - Sobotko (Radna Gminy Cisna) 00:56:18  

Tak, wyrażam zgodę. 

Jakub Wierzbicki (Radny Gminy Cisna) 00:56:21  

To ja chciałbym jeszcze zaproponować Naszego Seniora Aleksego Wójcika. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:56:25  

Myślę, że w Komisji Sportu sprawdzi się jak nigdzie indziej, bo nie Aleksy. Czy wyraża Pan zgodę? 

Jakub Wierzbicki (Radny Gminy Cisna) 00:56:30  

Musimy mieć wszelki przedział. 

Aleksy Wójcik Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cisna 00:56:33  

Wyrażam zgodę. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:56:38  

Szachy są królewską dyscypliną, także jak najbardziej. Czy mamy jeszcze jakieś jeszcze jakieś 

kandydatury? Nie widzę. W związku z brakiem już dodatkowych zgłoszeń zamykam listę kandydatów do 

Spraw do Komisji, do Spraw Turystyki i Sportu i zarządzam głosowanie w sprawie powołania Komisji do 

Spraw Turystyki i Sportu w składzie: 

Jan Koza, Jakub Wierzbicki, Kornelia Sobotko, Aleksy Wójcik oraz Stanisław Zubek. 

Kto z Państwa jest za powołaniem członków tych do komisji?  

Kto jest przeciw? 

Kto się wstrzymuje? 

Dziękuję. 

Szanowni Państwo, wyjątkowo, zgodnie nam to wszystko dzisiaj idzie.  



13 radnych głosowało, 

13 radnych za, 

0 wstrzymujących się, 

0 przeciwko.  

Dziękuję. Bardzo. 

Przechodzimy do kolejnej Komisji Stałej, czyli Komisji do Spraw Rolnictwa i Rolnictwa. 

Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Handlu. Bardzo proszę o zgłaszanie kandydatów do tej komisji. 

Aleksy Wójcik Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cisna 00:57:59  

Proponuję Adama Andrasika, ma już doświadczenie, był w poprzedniej kadencji. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:58:06  

Panie Adamie czy wyraża Pan zgodę? 

Bardzo proszę. 

Stanisław Zubek (Radny Gminy Cisna) 00:58:12  

Komisja Leśnictwa to może Piotr Cwynar. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:58:15  

Panie Piotrze, czy wyraża Pan zgodę? Wyrażam zgodę. 

No trudno, żeby Leśnik nie wyraził zgody? 

Panie Adamie, ja bym bardzo prosił jeszcze o powtórzenie, czy wyraża Pan zgodę, ponieważ tutaj do 

mikrofonu byśmy prosili, żeby to wszystko się nagrało i było do odtworzenia? 

Adam Andreasik (Radny Gminy Cisna) 00:58:31  

Tak, wyrażam zgodę i proponuje Piotra Gucwę. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:58:35  

Panie Piotrze, czy wyraża Pan zgodę?  

Piotr Gucwa (Radny Gminy Cisna) 00:58:37  

Wyrażam zgodę. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:58:38  

Dziękuję bardzo. 

Jakub Wierzbicki (Radny Gminy Cisna) 00:58:39  

Ja proponuję jeszcze Bogdana Niemczyka. 



Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:58:43  

Panie Bogdanie, czy wyraża Pan zgodę? 

Bogdan Niemczyk (Radny Gminy Cisna) 00:58:45  

Tak, wyrażam zgodę. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:58:47  

Bardzo męska komisja, ale leśnictwo, rolnictwo to są takie zawody raczej męskie.  

Jakub Wierzbicki (Radny Gminy Cisna) 00:58:55  

Kontynuując. Chciałbym zaproponować. Stanisława Zubka. 

Stanisław Zubek (Radny Gminy Cisna) 00:59:01  

Wyrażam zgodę. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 00:59:02  

Tak czy wyraża Pan zgodę? Pan Stanisław wyraził zgodę. Czy mamy jeszcze jakiś kandydatów? 

Aha, mamy już pięciu kandydatów. No ale ja muszę zapytać, nie mam już więcej kandydatur, zamykam 

listę kandydatów do Komisji do Spraw Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Handlu i zarządzam 

głosowanie w sprawie powołania członków Komisji do Spraw Rolnictwa Leś do spraw Rolnictwa, 

Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Handlu, w składzie: Piotr Cwynar, Adam Andrasik, Piotr Gucwa, 

Bogdan Niemczyk i Stanisław Zubek. 

Przystępujemy, szanowni Państwo, do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za takim składem 

osobowym? 

Kto jest przeciwko? 

I kto się wstrzymał? 

Szanowni Państwo, znów przez aklamację. 

Głosowało 13 radnych i, 

13 radnych było za, 

0 wstrzymujących się,  

0 przeciwko. 

Bardzo Państwu dziękuję. 

Szanowni Państwo, przechodzimy do ostatniej już komisji, dzisiaj wybieranej, czyli Komisji do Spraw 

Zdrowia, Pomocy Społecznej, Oświaty i Kultury. Bardzo proszę o zgłaszanie kandydatów do tej komisji. 



Kornelia Dworaczek - Sobotko (Radna Gminy Cisna) 1:00:NaN  

Chciałabym zgłosić panią Agnieszkę Sikorę. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 1:00:NaN  

Pani Agnieszko? Czy wyraża Pani zgodę na pracę w tej komisji? 

Agnieszka Sikora (Radna Gminy Cisna) 1:00:NaN  

Tak, wyrażam zgodę i chciałabym zgłosić panią Zofię Kulińską. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 1:00:NaN  

Pani Zofio? Czy wyraża Pani zgodę? 

Zofia Kulińska (Radna Gminy Cisna) 1:00:NaN  

Wyrażam zgodę. 

Aleksy Wójcik Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cisna 1:00:NaN  

To może ciągnijmy temat kobiet. Pani Jadwiga Progorowicz. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 1:00:NaN  

Pani Jadwigo, czy wyraża Pani zgodę? 

Jadwiga Progorowicz (Radna Gminy Cisna) 1:00:NaN  

Tak, wyrażam zgodę. 

Jakub Wierzbicki (Radny Gminy Cisna) 1:00:NaN  

To może Pani Kornelia Sobotko. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 1:00:NaN  

Pani Kornelio, czy wyraża Pani zgodę? 

Bardzo proszę do mikrofonu włączyć sobie do mikrofon. 

Kornelia Dworaczek - Sobotko (Radna Gminy Cisna) 1:01:07  

Tak wyrażam. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 1:01:08  

Dziękuję bardzo. Czy mamy jeszcze, mamy jedno miejsce? Czy ktoś jeszcze składa jakąś kandydaturę? 

Nie widzę. Nie słyszę, dlatego zamykam zgłaszanie członków. 

Do Komisji do Spraw Zdrowia, Pomocy Społecznej, Oświaty i Kultury i przystępujemy do głosowania.  

Kto z Państwa Radnych jest za powołaniem na członków Komisji do Spraw Zdrowia, Pomocy 

Społecznej, Oświaty i Kultury następujących osób: Agnieszki Sikory, Jadwigi Progorowicz, Korneli 

Sobotko oraz Zofii Kulińskiej. 



Kto z Państwa jest za? 

Kto jest przeciw? 

Kto się wstrzymał? 

Dziękuję Państwu, bardzo. 

Szanowni Państwo.  

Głosowało 13 radnych, 

13 radnych było za, 

0 wstrzymujących się, 

0 przeciwko.  

Dziękuję. 

Mamy wybranych członków no tych komisji, na których mamy, na których mieliśmy dzisiaj głosować. 

Gratuluję wszystkim członkom komisji i życzę owocnej pracy. 

I przechodzimy teraz w takim razie do. 

Sekundkę. Już sobie tylko tutaj sprawdzę w swoich notatkach. Tak. Sekundeczkę. 

No właśnie. Szanowni Państwo. Czy zrobimy sobie teraz krótką przerwę? Bo już troszeczkę tutaj 

siedzimy? W takim razie ja proponuję taką pięcio, maksymalnie dziesięciominutową przerwę w obradach 

Rady Gminy Cisna. 

Tak, w takim razie zarządzam dziesięciominutową przerwę w obradach Rady Gminy Cisna. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 1:03:26  

Szanowni Państwo, wznawiam w takim razie obrady Rady Gminy Cisna, czy są już wszyscy Państwo z 

Państwa? Tak mamy już wszystkich. Widzę, że wszyscy Radni powrócili zgodnie z listą obecności, także 

stwierdzam, że mamy kworum i wszystkie następne uchwały będą również ważne. Szanowni Państwo, 

przechodzimy do uchwały, do głosowania, do uchwały nr II/5/ 2024 w sprawie ustalenia zasad 

otrzymywania i wysokości diet przez radnych. Bardzo proszę Sekretarza Gminy o przedstawienie 

uchwały. 

Tomasz Lasyk (Sekretarz Gminy Cisna) 1:04:06  

Panie Przewodniczący, Panie Wójt, Panie Wójcie, wysoka Rado. Szanowni goście. Obowiązkiem rady 

jest podjęcie uchwały o wysokości diet wypłacanych dla Radnych ja pozwólcie, Państwo przedstawię, jak 

wyglądało do tej. Pory dieta Radnego ustalana jest na podstawie kwoty bazowej. Kwota bazowa na 

chwilę obecną wynosi 1789 zł, 42 gr. Maksymalnie Radny, ale to dotyczy dużych miast i obszarów 

powyżej 15 000 mieszkańców może wziąć 2 i 4 krotność kwoty bazowej, czyli to wynosić 4294, i 64 gr. 

Natomiast w małych gminach do 15 000 mieszkańców, czyli to dotyczy gminy Cisna, dieta radnego może 



wynosić maksymalnie 50% kwoty, którą przed chwilą wymieniłem, to jest 2147 zł i 30 gr, to jest kwota 

maksymalna i tutaj rolą Państwa jest ustalenie maksymalnych stawek, przepraszam, nie maksymalnych 

stawek, jakie po prostu będą obowiązywać dla Państwa. I teraz przedstawię, jak wyglądało to w 

poprzedniej kadencji przewodniczący Rady Gminy otrzymywał 90% kwoty, którą przed chwilą podałem, 

czyli 2147, 30 to 90% tej kwoty. Zastępca Przewodniczącego otrzymywał 80% kwoty. Przewodniczący 

Komisji Rewizyjnej i Komisji do Spraw Budżetu 50%, Przewodniczący pozostałych Komisji 50%, 

pozostali Radni 40%. I tutaj jeszcze zgodnie z § 3 przedstawionej Państwu Uchwały, ustalicie Państwo 

sobie procent za nieobecność na Sesji Rady oraz nieobecność na posiedzeniu komisji. Ja myślę, że to w 

skrócie to wszystko. Jak są jakieś pytania, to proszę, bardzo. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 1:06:19  

Szanowni Państwo, Radni otwieram w takim razie dyskusję nad wysokością tych diet. Czy ktoś z 

Państwa Radnych ma jakieś propozycje? 

Pan Radny Kuba Wierzbicki. 

Jakub Wierzbicki (Radny Gminy Cisna) 1:06:30  

Tak znaczy, ja uważam i proponuję, żeby zostały na tych samych zasadach, jak były do tej pory na dzień 

dzisiejszy. Dziękuję. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 1:06:41  

Czy od Państwa Radnych jeszcze mamy jakieś propozycje? 

Szanowni Państwo, Radni. Ja mam propozycję, mam propozycję taką, żeby wysokości w wysokości tutaj 

tych diet pozostały na tym samym poziomie, jednak uważam, że, moglibyśmy i moglibyśmy tutaj troszkę 

zwiększyć, zwiększyć, zmniejszenia, jakkolwiek to brzmi za nieobecności i zgłaszam taki wniosek, żeby 

za każdą nieobecność na sesji rady było to 30 % pomniejszenia. Za nieobecność na posiedzeniu komisji, 

który jest się członkiem 15% i 20% za każdą nieobecność na posiedzeniu wspólnych komisji. Tak, 

oczywiście, chodzi o ograniczenie, czyli czyli zmniejszamy za każdą nieobecność na sesji Rady Gminy 

30%, za każdą, nieobecność na posiedzeniu komisji, który jest członkiem o 15% oraz 20% za 

nieobecność na wspólnych posiedzeniach komisji. Jest to w odniesieniu do poprzedniej do poprzedniej 

uchwały. 

Jest to delikatne zwiększenie, gdyż uważam, że będzie nas tu dyscyplinowało do obecności w obradach 

rady. 

Tak, proszę, bardzo. Tutaj mamy głos w dyskusji. 

Bogdan Niemczyk (Radny Gminy Cisna) 1:08:24  

Ja tylko zapytam, czy zwolnienie lekarskie, tak jak było do tej pory, będzie obowiązywać. W liczone 

będzie jako nieobecność? Po prostu, bo wcześniej było tak, że jak miało się zwolnienia lekarskie, to była 

pełna stawka, a jeżeli się nie było po prostu, bo gdzieś tam ktoś miał pracę, to wtedy było to właśnie 



obniżenie? Czy zostajemy też przy tym, co było wcześniej, czyli zwolnienie lekarskie też nie 

obowiązywało i było obniżone o tą stawkę. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 1:08:56  

Szanowny Panie Radny, ja tutaj mam przed sobą tą uchwałę i tu był taki zapis, że dieta określono w §. 1 

nie przysługuje w przypadku zaistnienia przeszkody uniemożliwiający i wykonywanie obowiązków 

Radnego. 

Nie wiem, przyznam się szczerze, że nie wiem, może Pana Sekretarza poproszę. 

Tomasz Lasyk (Sekretarz Gminy Cisna) 1:09:22  

Szanowni Państwo, w tej chwili tutaj z przedstawionego projektu uchwały nie wynika, ale możecie to w 

tej chwili doszczegółowić i np. dopisać do §. 3 pkt 3, że zwolnienie lekarskie nie obniża diety, to jest 

kwestia już doszczegółowienia przez Państwa. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 1:09:43  

Tak, Panie Aleksy. 

Aleksy Wójcik Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cisna 1:09:45  

Znaczy ja uważam, że powinno się płacić też te osiem, 20% pomniejszenia, bo nawet jak człowiek mam 

działalność gospodarczą jest na chorobowym, to ZUZ mu też nie płaci 100%. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 1:09:58  

Czyli wnioskuje Pan, żeby dodać ten punkt, że w przypadku przebywania na zwolnieniu lekarskim 

obniżenie diety było o 20 %? Tak. 

Jakub Wierzbicki (Radny Gminy Cisna) 1:10:10  

Znaczy jest wpisane tam w projekcie uchwały. Ja się tak w wyrwę trochę, że po prostu jak kogoś nie ma, 

to jest te 20%, czy tam 30 zaplanowane i bez względu na to, czy to jest zwolnienie lekarskie, czy nie, to 

wydaje mi się, że powinno zostać faktycznie tak wpisane. Z tego względu, tak jak tu przedstawiła Aleksy, 

że i na działalności, a druga sprawa no jakby nasze diety są związane z naszą, trochę społeczną pracą, 

więc no jak nas nie ma, to wydaje mi się, że nie powinniśmy też tam chcieć, chcieć. Druga sprawa w 

takim układzie, ja jeszcze jedna rzecz, bo ja zgłaszałem ten wniosek pierwszy bez zmian, ale wycofuje 

ten wniosek i popieram wniosek Pana Przewodniczącego, czyli żeby te stawki zostały też zmienione, 

tylko te jakby procentowo stawki diet na tych samych warunkach, a tutaj zmiany, jeżeli chodzi o 

nieobecność, to to ja też popieram, więc ten swój wniosek pierwotne wycofuje. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 1:11:12  

Czy ktoś z Państwa Radnych jeszcze coś chciałby tutaj wnieść do dyskusji. 

Nie widzę, w takim razie, Szanowni Państwo, zamykam dyskusję i przystępujemy do głosowania i nasza 

uchwała będzie miała w takim razie następującą treść. 



Uchwała Nr II/5/2024 Rady Gminy Cisna z dnia 22 maja 2024 roku, w sprawie ustalenia zasad 

otrzymywania i wysokości diet dla Radnych, na podstawie art. 25 ust. 4 i 6 i 8 ustawy z dnia 8 czerwca 

1990 roku o Samorządzie Gminy, w związku z § 3 pkt 3 Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 

27 października 2021 roku w sprawie maksymalnej wysokości diety przysługującej Radnemu Rada 

Gminy Cisna uchwala, co następuje 

§. 1. Radni Gminy Cisna otrzymują miesięczną dietę za udział w posiedzeniach Rady i Komisjach oraz za 

wykonywanie innych obowiązków Radnego. Stanowiącą procent kwoty bazowej określonej w 

obowiązującej w danym roku ustawie budżetowej dla osób zajmujących kierownicze stanowiska 

państwowe w wysokości Przewodniczący Rady Gminy 90% kwoty bazowej, Zastępca Przewodniczącego 

80% kwoty bazowej, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej i Komisji do Spraw Budżetu 50% kwoty 

bazowej, Przewodniczący pozostałych Komisji 50% kwoty bazowej, pozostali Radni 40% kwoty bazowe. 

Kwoty diet ustalane w sposób wskazany w sposób wskazany w ust. 1. podlegają zaokrągleniu do pełnych 

złotych wg zasad obowiązujących w rachunkowości. 

§. 2. Radnym wymienionym w § 1 ust. 1. przysługuje prawo tylko do 1 diety miesięcznej wyższej 

wysokości. 

§ 3. Diety, o których mowa, powołała w § 1 ulegają zmniejszeniu o 30% za każdą nieobecność na Sesji 

Rady. 

15% za każdą nieobecność na posiedzeniu Komisji, które jest członkiem i 20% za każdą nieobecność na 

wspólnym posiedzeniu Komisji. Suma potrąceń nie może być wyższa niż wysokość ustalonej diety. Diety 

ustalone dla Radnych nie ulegają zmniejszeniu, gdy na polecenie Przewodniczącego Rady Gminy 

przyczyną nieobecności jest wyjazd służbowy lub reprezentowanie Samorządu Gminy Cisna. 

§. 4. Dieta określona w § 1 nie przysługuje w przypadku zaistnienia przeszkody uniemożliwiających, 

uniemożliwiającej wykonanie obowiązków Radnego. 

§. 5. Podstawę stwierdzenia obecności na sesji i posiedzeniu komisji stanowi podpis Radnego złożony na 

liście obecności i potwierdzony podpisem Przewodniczącego obrad. 

§. 6. Wysokość diety oblicza się proporcjonalnie do rzeczywistego okresu sprawowania mandatu. W 

pierwszym i ostatnim miesiącu kadencji podczas po objęciu mandatu w trakcie trwania kadencji, 

stwierdzenia wygaśnięcia mandatu Radnego, zaistnienia przesłanek do zmiany wysokości diety w 

związku z objęciem funkcji wskazanych w § 1 ust. 1 punkty a do d oraz zaistnienia przesłanki wskazanej 

w § 4. 

§ 7. Traci moc uchwała Nr XL/230/2021 Rady Gminy Cista z dnia 30 grudnia 2021 w sprawie ustalania 

zasad otrzymywania i wysokości diet. 

§. 8. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Cisna. 

§. 9. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 



Przystępujemy w takim razie do głosowania nad uchwałą w takiej treści. 

Szanowni Państwo, Radni kto jest za przyjęciem uchwały w takiej treści?  

Kto jest przeciw? 

Kto się wstrzymał? 

Dziękuję. 

Szanowni Państwo, głosowaliśmy tutaj jednogłośnie, 

13 radnych na 13 radnych głosowało za. 

0 wstrzymujących się od głosu, 

0 przeciwko. 

Dziękuję. Uchwała została przyjęta. 

Przechodzimy w takim razie, proszę Państwa, do uchwały nr II/6/2024, w sprawie ustalenia 

wynagrodzenia Wójta Gminy Cisna. Bardzo proszę Sekretarza Gminy Pana Tomasza Lasyka o 

przedstawienie tej uchwały. 

Tomasz Lasyk (Sekretarz Gminy Cisna) 1:16:03  

Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, wysoka Rado, Szanowni goście, obowiązkiem Rady, zgodnie z 

ustawą o Samorządzie Gminnym, jest ustalenie wynagrodzenia dla Wójta. I tutaj wynagrodzenia dla 

Wójta składa się z następujących składowych wynagrodzenie zasadnicze, dodatek za wieloletnią pracę, 

dodatek funkcyjny, dodatek specjalny. Również tutaj odnosimy się do kwoty bazowej, której, którą 

podawałem w poprzedniej uchwale, która wynosi 1789 zł, 42 gr i wynagrodzenie Wójta jest obliczane 

jako 11,2 krotności kwoty bazowej i jest ustalone maksymalne wynagrodzenie Wójta i minimalne 

wynagrodzenie Wójta. Maksymalne nie może przekroczyć 20 041 zł 50 gr, a minimalne 16 033 zł i 20 gr. 

Rozporządzenie Rady Ministrów w sprawie wynagrodzenia pracowników samorządowych ustala 

maksymalne stawki wynagrodzenia zasadniczego oraz dodatku funkcyjnego i wynosi ono wynagrodzenie 

zasadnicze 10 250, dodatek funkcyjny maksymalnie 3150, a dodatek specjalny obliczany jest z sumy tych 

2 kwot jako 30%. I tutaj, Drodzy Państwo, sumując te dwie składowe, to wynosi to 4020 zł. 

To wszystko, dziękuję, Panie Przewodniczący. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 1:17:52  

Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, Radni, otwieram dyskusję nad uchwałą w sprawie ustalenia 

wynagrodzenia Wójta Gminy Cisna. Czy ktoś z Państwa chce tutaj zabrać głos? 

Szanowni Państwo, nie widzę w takim razie jako przewodniczący Rady Gminy, ja bym chciał tutaj 

zgłosić propozycje opierając się na wynagrodzeniu poprzednika Pani Wójt oraz na wszystkich tutaj 

przepisach prawa, chciałbym zgłosić propozycję, aby wynagrodzenie zasadnicze wójta było w kwocie 



10 250 zł, dodatek funkcyjny w kwocie 3150 zł, razem ta kwota to 14 270 zł, co pozwoli na wyliczenie 

dodatku specjalnego w kwocie 4020 zł razem da nam to sumę 17 420 zł. Dodatek za wieloletnią pracę, 

niestety w wysokości 0%, ponieważ mamy młodego Pana Wójta i jeszcze musi zapracować na swój 

dodatek. Ale myślę, ale myślę, że zapracuje sobie i kiedyś tutaj będziemy nad tymi dodatkami głosować. 

Tak jak mówiłem, proponuje tą kwotę 17 420 zł. Jako wynagrodzenie naszego Wójta zaznaczam, że jest 

to kwota jedynie 1300, 1400 zł wyższa od kwoty minimalnej także nie będzie Pan Wójt miał tutaj jakiś z 

nami lekko i i myślę, że jest to, że jest to kwota, która jest kwotą odpowiednią. 

Tak jest, pozwoli to właśnie przez to też Pan Wójt, że Pan Wójt tutaj nie będzie otrzymywał tego dodatku 

stażowego, no w budżecie jesteśmy w stanie zaoszczędzić przez tą kadencję około 120 000 zł? Także to 

już nam daje pierwsze oszczędności, o których, o które walczymy. Tak naprawdę. Szanowni Państwo, 

czy ktoś Państwa chce zabrać głos w tej sprawie? Bardzo proszę. 

Bogdan Niemczyk (Radny Gminy Cisna) 1:20:05  

No ja się chciałem zapytać, czy Pan Wójt się zgadza. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 1:20:11  

Z całym szacunkiem, z całym szacunkiem, ale tutaj chyba jednak to my się musimy zgodzić, to my się 

musimy zgodzić, a nie Pan Wójt, on ma tutaj wykonać wolę Rady Gminy Cisna. 

Tak Pan Jakub Wierzbicki. 

Jakub Wierzbicki (Radny Gminy Cisna) 1:20:27  

Ale taki uśmiechnięty, ja chciałem tylko zaznaczyć, że to jest kwota brutto, więc to jeszcze od tego dość 

dużo podatków. Dziękuję. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 1:20:35  

Tak, oczywiście, jest to kwota brutto. 

Dariusz Wethacz (Wójt Gminy Cisna) 1:20:37  

Ja dorzucę tylko jedno zdanie. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 1:20:39  

Bardzo proszę. 

Dariusz Wethacz (Wójt Gminy Cisna) 1:20:39  

Że też dla pieniędzy tutaj w sumie nie przyszedłem, tylko mam pewne aspiracje i chcę zrobić rzeczy, o 

których już komunikowałem. Ale pewnie będzie okazja na następnej sesji troszeczkę więcej, tutaj jakieś 

sprawozdanie przygotuje. Jestem aktywny, dużo rzeczy już udało się zrobić, a o tych rzeczach myślę, że 

trochę więcej powiem na następnej sesji. 



Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 1:21:02  

Dziękuję bardzo, Panie Wójcie. A Pan Aleksy jeszcze proszę bardzo. 

Aleksy Wójcik Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cisna 1:21:08  

A rzeczywiście nasz Wójt może zrobić dużo, bo na podczas kampanii wyborczej nawet padło hasło, żeby 

nam sprowadził zorzę polarną. No i tak właściwie dokonał tego, ale też z tego, co wiem, to już jest 

aktywny i działa, ale to nie znaczy, żeby już dostawał dużo większe pieniądze, niech jeszcze popracuje 

nad tym, no bo też z tego, co tak rozumiem, udało się uratować. Mocno zagrożony projekt na budowę 

kanalizacji z Żubraczego do Cisnej. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 1:21:49  

Tyle czy ktoś z Państwa  jeszcze coś chciałby dodać? Nie widzę. Nie słyszę. W takim razie, Szanowni 

Państwo, odczytam teraz, zamykam tą dyskusję i przystępujemy do głosowania, odczytam w takim razie 

Państwu treść uchwały nad jaką głosujemy.  

Uchwała nr II/6/2024 Rady Gminy Cisna z dnia 22 maja 2024 roku w sprawie ustalenia wynagrodzenia 

dla Wójta Gminy Cisna na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o Samorządzie 

Gminnym oraz ustawy oraz art. 8 ust. 2 ustawy z dnia 21 listopada 2008 roku o Pracownikach 

Samorządowych w związku z Rozporządzeniem Rady Ministrów z dnia 25 października 2021 roku w 

sprawie wynagradzania Pracowników Samorządowych, Rada Gminy Cisna postanawia, co następuje, 

§. 1 ustala się dla Wójta Gminy Cisna Pana Dariusza Wethacza następujące wynagrodzenie miesięczne, 

wynagrodzenia zasadnicze w kwocie 10 250 zł, dodatek za wieloletnią pracę w wysokości 0%, dodatek 

funkcyjny w kwocie 3150 zł, dodatek specjalny w kwocie 4020 zł 

§. 2 traci moc Uchwała XXXVIII/219/2021 Rady Gminy Cisna z dnia 24 listopada 2021 roku w sprawie 

ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Cisna. 

§. 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia z mocą obowiązującą od dnia 7 maja 2024 roku, czyli 

od dnia zaprzysiężenia Pana Wójta. Szanowni Państwo. Przystępujemy do głosowania.  

Szanowni Państwo, kto z Państwa Radnych jest za wyżej wymienionymi stawkami? 

Kto jest przeciw?  

Kto się wstrzymał? 

Szanowni Państwo, 

13 radnych głosowało, 

13 radnych jest za, 

0 wstrzymujących się, 

0 przeciwko.  



Dziękuję. Uchwała została przyjęta, mam nadzieję, że to, że Pan Wójt jest tutaj z nami, nie wpłynęło na 

Państwa głosy, że baliście się, że tutaj będzie widział ale on widzi tylko głosy na szczęście. Gratuluję. 

Przechodzimy do kolejnego punktu obrad, do Uchwały nr II/7/2024, jest to uchwała w sprawie wysokości 

ekwiwalentu pieniężnego za udział w działaniach ratowniczych, akcji ratowniczej, szkoleniu lub 

ćwiczeniu. Jest to uchwała, która dotyczy Ochotniczych Straży Pożarnych, których mamy dwie jednostki 

w gminie. Bardzo proszę Pana Sekretarza Gminy o przedstawienie uchwały. 

Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, Wysoka Rado. Szanowni goście. Przedstawiona Uchwała wynika z 

ustawy o Ochotniczych Strażach Pożarnych art. 15 Ustawy mówi strażak, ratownik OSP, który 

uczestniczył w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu, otrzymuje niezależnie 

od otrzymywanego wynagrodzenia, ekwiwalent pieniężny. I tutaj w kompetencji Rady jest uchwalenie 

ekwiwalentu pieniężnego, nie rzadziej niż raz na dwa lata. Ostatnia Uchwała w przedmiotowej sprawie 

była podjęta 8 kwietnia 2022 roku i w tejże Uchwale zostały ustalone następujące stawki: 34 zł za każdą 

godzinę udziału w działaniu ratowniczym lub akcji ratowniczej, 34 zł za każdą godzinę udziału w 

szkoleniu lub ćwiczeniu. I tutaj rolą Państwa jest uchwalenie nowych stawek, ale prosiłbym wziąć pod 

uwagę, że jesteśmy w trakcie roku budżetowego, gdzie na ten cel już zostały zabezpieczone środki. 

No i w sumie tutaj chciałbym przerwać, no zostały zabezpieczone środki. Także tutaj. Proszę wziąć to 

pod uwagę. Dziękuję, bardzo. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 1:26:16  

Dziękuję, bardzo. Szanowni Państwo, otwieram dyskusję nad tą uchwałą, Pan Radny Aleksy Wójcik. 

Aleksy Wójcik Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cisna 1:26:24  

Mam takie pytanie jeśli dzisiaj uchwalimy tą Uchwałę, czy możemy na przykład do niej wrócić nie po 

dwóch latach, tylko na przykład w nowym roku budżetowym. 

Tomasz Lasyk (Sekretarz Gminy Cisna) 1:26:35  

Panie Przewodniczący, Panie Radny, tak jak najbardziej można zawsze wrócić i zmienić uchwałę. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 1:26:41  

Tak jest. Bo przepisy mówią, że nie rzadziej, niż na dwa lata, więc myślę, że jest to jakiś punkt 

zaczepienia do powrotu do tych stawek w przyszłym roku prosimy bardzo. 

Bogdan Niemczyk (Radny Gminy Cisna) 1:26:54  

Zapytanie, czy strażak, który jest radnym, będzie otrzymywał za ratowanie, za te godziny pracy, który 

pracuje, bo w przypadku, jeżeli jest radnym i sołtysem, to jedną z tych diet musimy się zrzec. Czy strażak 

dostaje też, jeżeli jest radnym za swoją pracę? 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 1:27:15  

Panie Sekretarzu. 



Tomasz Lasyk (Sekretarz Gminy Cisna) 1:27:17  

Szanowni Państwo, tak jak to mi Pani Skarbnik podpowiada. To nie jest dieta, więc tak może otrzymywać 

jedno i drugie. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 1:27:29  

Czy ktoś z Państwa chce jeszcze zabrać głos w dyskusji? 

Tomasz Lasyk (Sekretarz Gminy Cisna) 1:27:32  

Bo nawet odczytam tutaj Panie Przewodniczący, za czas nieobecności w pracy, to wynika wprost z 

ustawy czas nieobecności w pracy zachowuje uprawnienia do wynagrodzenia, więc to wynika wprost z 

ustawy. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 1:27:45  

Czyli mamy jasność. Szanowni Państwo, ktoś jeszcze tutaj ma jakąś głos w tej dyskusji, no i oczywiście, 

proszę Państwa o jakieś propozycje, jak to ma ta nasza uchwała wyglądać? Pan Jan Koza. 

Jan Koza (Radny Gminy Cisna) 1:27:59  

To ja chciałem zaproponować tę kwotę, która była poprzednio, czyli 34 zł, skoro nie jesteśmy w stanie 

obecnie tego podnieść ze względu na ograniczenia budżetowe, wrócimy do tego w nowym roku. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 1:28:14  

Czy jest jeszcze jakieś tutaj wnioski? Jakieś zgłoszenia do tej uchwały? Szanowni Państwo, Radni. 

Nie ma? Tak w takim razie zamykam dyskusję. I przystępujemy do głosowania. Uchwała w takim razie 

będzie miała następującą treść. Uchwała nr 2/7/2024 Rady Gminy Cisna z dnia 22 maja 2024 roku w 

sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział w działaniach ratowniczych, akcji ratowniczej, 

szkoleniu lub ćwiczeniu. Na podstawie art. 15 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 czerwca 1990 roku o 

Samorządzie Gminnym oraz art. 15 ust. 2 ustawy z dnia 17 grudnia 2021 roku o Ochotniczych Strażach 

Pożarnych Rada Gminy w Cisnej uchwala, co następuje: 

§. 1.Ustala się ekwiwalent pieniężny za uczestnictwo w działaniach ratowniczych, akcji ratowniczej, 

szkoleniu lub ćwiczeniu strażaka, ratownika Ochotniczej Straży Pożarnej z terenu Gminy Cisna w 

wysokości 34 zł za każdą godzinę. Udziału w działaniu ratowniczym lub akcji ratowniczej pkt 2- 34 zł za 

każdą godzinę udziału w szkoleniu lub ćwiczeniu. 

§. 2. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Cisna. 

§ 3. Traci moc uchwała nr XLIII/251/2022 Rady Gminy Cisna z dnia 8 kwietnia 2022 roku w sprawie 

wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział w działaniach ratowniczych, akcji ratowniczej, szkoleniu 

lub ćwiczeniu. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Podkarpackiego. 



Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 1:30:00  

Przystępujemy. W takim razie do głosowania. 

Kto z Państwa Radnych jest za? 

Kto się wstrzymuje? 

Kto jest przeciwko? 

Dziękuję bardzo. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 13 radnych było za, 

0 głosów przeciwko, 

0 wstrzymujących się. 

Dziękuję. Uchwała została przyjęta. Kolejna Uchwała Nr II/8/2024, w sprawie przekazania środków 

finansowych na Fundusz Wsparcia Policji. Tutaj bardzo proszę Panią Skarbnik o przedstawienie uchwały. 

Grażyna Łącka (Skarbnik Gminy Cisna) 1:30:47  

Szanowni Państwo, podjęcie tej Uchwały wiąże się zobowiązaniami poprzedniej Rady Gminy Cisna i 

poprzedniej Pani Wójt gminy Cisna i wiąże się z wnioskiem Komendanta Powiatowej Policji w Lesku w 

sprawie przekazania 10 000 zł na zakup samochodu osobowego, na doposażenie zakupu samochodu, o 

dofinansowanie zakupu samochodu osobowego, w związku z czym została przygotowana Uchwała na 

przekazanie 10 000 zł na Fundusz Wsparcia Policji Komendy Wojewódzkiej Policji w Rzeszowie z 

przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu jednego samochodu osobowego segment C w wersji 

oznakowanej dla komendy Powiatowej Policji w Lesku. Jeżeli są pytania bardzo proszę. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 1:31:36  

Czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś tutaj pytania do Pani Skarbnik? Otwieram dyskusję. W takim 

razie proszę o zgłaszanie swoich wniosków do tej Uchwały. Przypominam, że ten samochód będzie też 

polował na nas. 

Jakub Wierzbicki (Radny Gminy Cisna) 1:31:51  

Dlatego dość ciężka sprawa jest właśnie, bo nie wiadomo, w którą stronę pójść. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 1:31:57  

Szanowni Państwo, ja mam taką propozycję, że skoro to wynika już ustaleń poprzedniej Rady, 

poprzedniej Pani Wójt, wydaje mi się, że powinniśmy iść w tym kierunku i tą sprawę tutaj tą sprawę tutaj 

pociągnąć, dalej taki jest mój wniosek. 

Dariusz Wethacz (Wójt Gminy Cisna) 1:32:17  

Podobnie tak jak Mateusz też myślę, że powinniśmy utrzymać to, co już było zaproponowane, to tak z 

mojej strony. 



Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 1:32:27  

Czy ktoś z Państwa ma jeszcze inne uwagi? Propozycje? Nie widzę, zamykam dyskusję, proszę Państwa. 

W takim razie i przystępujemy do głosowania nad Uchwałą Nr II/8/2024 w sprawie przekazania środków 

finansowych na Fundusz Wsparcia Policji. I uchwalamy tutaj proszę Państwa, że Gmina Cisna przekaże 

na ten Fundusz Wsparcia Policji Komendy Wojewódzkiej Policji w Rzeszowie środki finansowe w 

kwocie 10 000 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu jednego samochodu osobowego segment 

C, w wersji oznakowanej dla Komendy Powiatowej Policji w Lesku. 

Zarządzam głosowanie. W takim razie. 

Szanowni Państwo, kto z Państwa, Radnych jest za? 

Kto jest przeciw? 

Kto się wstrzymał? 

Szanowni Państwo.  

Głosowało 13 radnych,  

12 radnych było za, 

1 głos wstrzymujący się.  

W związku z powyższym uchwała została przyjęta. Tak, przechodzimy do następnego punktu. Proszę 

Państwa, jest to Uchwała Nr II/9/2024 w sprawie dotacji dla Stowarzyszenia Rejestrowego Towarzystwo 

Karpackie na dofinansowanie konserwacji obiektu zabytkowego wpisanego do rejestru zabytków. Bardzo 

proszę Pana Sekretarza o przedstawienie tej Uchwały. 

Tomasz Lasyk (Sekretarz Gminy Cisna) 1:34:05  

Szanowni Państwo, w ramach Polskiego Ładu był ogłoszony nabór dla zabytków i tutaj wnioskodawcą 

mógł być tylko Samorząd, czyli Gmina Cisna. Otrzymaliśmy pozytywną rekomendację. Otrzymaliśmy 

już promesę, gdzie Towarzystwo Karpackie na ratowanie zabytku w Łopience otrzymało dofinansowanie 

w kwocie 479 000 zł i tam warunkiem było przekazanie tej kwoty przez Samorząd na rzecz Towarzystwa 

Karpackiego dotacją, stąd wywołanie tej uchwały. Tutaj jeszcze Pani Skarbnik może coś dodać, 

uszczegółowić, ale myślę, że nie ma takiej potrzeby. Więc przekazujemy im dotację z Polskiego Ładu w 

wysokości 479 000, natomiast w regulaminie naboru Polskiego Ładu było, że musimy z budżetu gminy 

dodać kwotę 11 000. Jest to zabezpieczone w budżecie. I dlatego zwracamy się z prośbą do Wysokiej 

Rady o podjęcie powyższej uchwały. Dziękuję, bardzo. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 1:35:18  

Otwieram dyskusję w sprawie tej Uchwały szanowni Państwo. 

Dariusz Wethacz (Wójt Gminy Cisna) 1:35:21  

To jest Łopienka tak? 



Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 1:35:27  

Tak tak dotyczy, to.  

Jakub Wierzbicki (Radny Gminy Cisna) 1:35:29  

Nie ma co dyskutować. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 1:35:29  

Nie ma co dyskutować, prawda? Historia i kultura są rzeczami ważnymi. 

Dariusz Wethacz (Wójt Gminy Cisna) 1:35:34  

Jeszcze tylko może dodam, że tutaj będziemy mieli bardzo ambitne pomysły dotyczące strategii 

ponadlokalnej właśnie związane z miejscowością Łopienka. Także tutaj myślę, że powinniśmy też być 

jednomyślni. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 1:35:50  

Dziękuję, bardzo, w takim razie zamykam dyskusję odnośnie tej Uchwały. Przystępujemy do głosowania 

nad Uchwałą nad Uchwałą Rady Gminy szanowni Państwo w sprawie dotacji dla Stowarzyszenia 

Rejestrowego Towarzystwo Karpackie na Dofinansowanie konserwacji obiektu zabytkowego wpisanego 

do rejestru zabytków, w której to Uchwale Rada Gminy Cisna uchwala, że przyznaje dotacje o łącznej 

wysokości 490 000 zł dla Stowarzyszenia Rejestrowego Towarzystwo Karpackie, na realizację inwestycji 

pod nazwą Zahamowanie destrukcji oraz zabezpieczenie i utrwalenie substancji materialnej zabytkowej 

greckokatoli greckokatolickiej cerkwi p. w. św. Paraskewii w Łopience. I pkt 2. Dotacja, o której mowa 

w ust.1 pochodzi z rządowego programu Ochrony Zabytków w wysokości 479 000 zł oraz z budżetu 

Gminy Cisna w wysokości 11 000 zł. Przystępujemy do głosowania. 

Kto z Państwa Radnych jest za tą uchwałą? 

Kto jest przeciw? 

Kto się wstrzymał? 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 1:37:06  

Szanowni Państwo, jednogłośnie. Uchwała została przyjęta. 

Na 13 radnych, 13 radnych było za. 

Dziękuję bardzo. I lecimy dalej. Przechodzimy do uchwały nr II/10/2024 w sprawie wprowadzenia zmian 

w budżecie gminy w 2024 roku. I tutaj poproszę Panią Skarbnik o zreferowanie nam tej uchwały. 

Grażyna Łącka (Skarbnik Gminy Cisna) 1:37:29  

Szanowni Państwo, ta kolejna uchwała wiąże się z tymi dwoma wcześniej podjętymi i teraz tak w § 1 

zwiększa się dochody budżetu gminy o kwotę 479 000 zgodnie z tabelą numer jeden z , tego dochody 

majątkowe zwiększamy o 479 000 zł. Wynika to z dofinansowania z Rządowego Programu Odbudowy 



Zabytków. Jest to wstępna promesa na realizację inwestycji zahamowanie destrukcji oraz zabezpieczenie 

i utrwalenie substancji materialnej zabytkowej greckokatolickiej Cerkwie p. w. św. Paraskewii w 

Łopience. Kwota 479 000 zł w paragrafie w pkt 2 zmniejsza się dochody budżetu gminy o kwotę 1611 zł 

zgodnie z tabelą numer jeden z, tego dochody bieżące na 1611 zł i jest to zmniejszenie w wyniku decyzji 

Wojewody Podkarpackiego dotacji z budżetu Państwa na dofinansowanie zadań własnych z 

przeznaczeniem na zasiłki okresowe, w § drugim zwiększa się wydatki budżetu gminy o kwotę 

477 389 zł. Zgodnie z tabelą nr 2 i jest to zmniejszenie wydatków bieżących na kwotę 1611 zł, 

zwiększenie wydatków majątkowych na kwotę 479 zł, co przez różnicę daje tą kwotę podaną wyżej w § 3 

dokonuje się zmian planowanych kwot dotacji udzielanych z budżetu Gminy Cisna w 24 roku załącznik 

nr 1 do uchwały budżetowej Rady Gminy Cisna z dnia 28 grudnia 2023 roku otrzymuje brzmienie 

zgodnie z tabelą nr 3. I Teraz pokrótce omówię te tabele, tabela nr 1 zmiana planu dochodów w dziale 

zasiłki okresowe, celowe i pomoc w naturze oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe 

zmniejszenie dochodów bieżących na kwotę 1611. W dziale wydatków w dziale dochodów majątkowych 

ochrona zabytków i opieka nad zabytkami, tak jak mówiłam wcześniej, kwota 479 000, zwiększenie 

dochodów majątkowych. Jeżeli chodzi o tabelę nr 2 zmiana planu wydatków, tutaj mamy zwiększenie na 

10 000 w dziale bezpieczeństwo publicznej i ochrona przeciwpożarowa, czyli ta dotacja 10 000 na 

Fundusz Wsparcia Policji w pomocy społecznej, zmniejszenie na zasiłkach okresowych w dziale 

gospodarka komunalna i ochrona środowiska, zmniejszenie wydatków na zakupy inwestycyjne jednostek 

budżetowych to jest zmniejszenie o kwotę 21 000. Czyli są to środki, które w tym w tej uchwale są 

przekazywane na Fundusz Wsparcia Policji, na dotacje na zabytki i w dziale Kultura i Ochrona 

Dziedzictwa Narodowego jest to w całości kwota dotacji 490 000 zł i tabela nr 3 wynika z 

wcześniejszych zmian. Jest tylko uszczegółowienie do uchwały budżetowej i wyodrębniona jeszcze 

kwota dotacji dla Towarzystwa Karpackiego 490 000. Dziękuję, bardzo. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 1:40:44  

Dziękuję, bardzo. Szanowni Państwo Radni, otwieram dyskusję nad tymi propozycjami. Zmiany w 

budżecie gminy Cisna tutaj padło tyle tych kwot, że trudno się zorientować, ale mam nadzieję, że to 

wszystko tutaj Pani Skarbnik ma doskonale policzone. Pan Piotr Cwynar. 

Piotr Cwynar (Radny Gminy Cisna) 1:41:07  

Co z tymi 120 000, które są tam zaoszczędzone na wypłatach dla Pana Wójta. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 1:41:16  

Panie Piotrze, Piotrze nie jest to głos w dyskusji nad zmianami, które są zaproponowane w tej uchwale. 

Bardzo proszę o pytanie dotyczące zmian, które są zaproponowane w uchwale. 

Będzie Pan oczywiście mógł zabrać głos w przy wolnych wnioskach, zgodnie tutaj z porządkiem obrad. 

Czy ktoś z Państwa ma tutaj jeszcze jakieś uwagi, propozycje? 

Nie widzę, nie słyszę. Szanowni Państwo, w takim razie przystępujemy do głosowania nad Uchwałą 



Rady Gminy Cisna w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy w 2024 roku, zgodnie z 

odczytanymi przez Panią Skarbnik kwotami. Przystępujemy do głosowania.  

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 

Kto jest przeciw? 

Kto się wstrzymał?  

Dziękuję. Bardzo. Szanowni Państwo. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych, 13 radnych było za. 

0 przeciw. 

0 radnych wstrzymało się od głosu. 

Dziękuję. Uchwała została przyjęta. 

Kolejnym punktem, kolejnym punktem naszych obrad, jest głosowanie i dyskusja nad Uchwałą  

nr II/11/2024 w sprawie powierzenia reprezentowania Gminy Cisna w Zgromadzeniu Bieszczadzkiego 

Związku Komunikacyjnego. I ja bym tutaj poprosił, może Pana Sekretarza, żeby zreferował nam tę 

uchwałę bardzo proszę. 

Tomasz Lasyk (Sekretarz Gminy Cisna) 1:43:07  

Szanowni Państwo. Gmina Cisna jest członkiem Zgromadzenia Bieszczadzkiego Związku 

Komunikacyjnego. Zgodnie ze statutem Zgromadzenia Bieszczadzkiego Związku Komunikacyjnego 

reprezentuje Gminę Wójt Gminy Cista, w przypadku jego nieobecności reprezentuje osoba wyznaczona 

przez Radę Gminy Cisna, wyłoniona spośród Zastępcy Wójta, Sekretarza lub pracowników Urzędu 

Gminy Cisna i tylko te osoby w przypadku asygnaty z Państwa strony mogą reprezentować Urząd Gminy 

Cisna na Walnym Zgromadzeniu Bieszczadzkiego Związku Komunikacyjnego. A tak się składa, że jutro 

akurat zostało zwołane pierwsze posiedzenie Bieszczadzkiego Związku Komunikacyjnego? Stąd właśnie 

wywołana uchwała. Dziękuję. Bardzo. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 1:44:04  

Dziękujemy bardzo, bardzo tutaj proszę, otwieram dyskusję. I bardzo proszę Państwa Radnych o wnioski 

i wypowiedź w sprawie tej uchwały. Bardzo proszę. 

Stanisław Zubek (Radny Gminy Cisna) 1:44:17  

Ja bym chciał tutaj zgłosić kandydaturę Pana Sekretarza, myślę, że będzie tu godnie reprezentował naszą 

gminę. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 1:44:24  

No zastępcy gminy, Wójta Gminy, nie możemy zgłosić. Bo taki takowego nie ma. Także dziękuję, bardzo 

przyjmuje w takim razie tutaj wniosek, żeby to Panu Sekretarzowi, Panu Sekretarzowi, Panu Tomaszowi 



Lasykowi udzielić takiego pełnomocnictwa. Czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś inne propozycje? 

Nie widzę, nie słyszę. W takim razie zamykam dyskusję nad tą uchwałą i przystępujemy do głosowania 

nad do głosowania nad uchwałą nr II/11/2024 Rady Gminy Cisna w sprawie powodzenia reprezentowania 

Gminy Cisna w Zgromadzeniu Bieszczadzkiego Związku Komunikacyjnego, gdzie § 1 tylko odczytam na 

wniosek wójta gminy Cisna powierza się w sumie na wniosek na wniosek Rady powierza się Panu 

Tomaszowi Lasykowi Sekretarzowi Urzędu Gminy Cisna, w razie niemożności uczestnictwa Wójta 

Gminy Cisna w Zgromadzeniu Bieszczadzkiego Związku Komunikacyjnego reprezentowanie Gminy 

Cisna w Zgromadzeniu Bieszczadzkiego Związku Komunikacyjnego. Przystępujemy do głosowania.  

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały?  

Kto jest przeciw? 

Kto się wstrzymał? 

Dziękuję bardzo.  

W głosowaniu brało udział 13 radnych i 13 radnych było za tą uchwałą. 

0 radnych przeciwko. 

0 radnych się wstrzymało.  

Uchwała została przyjęta. Dziękuję bardzo i Szanowni Państwo, przechodzimy od razu do ostatniej 

dzisiaj głosowanej uchwały, z tego, co widzę w naszym porządku obrad obrad, jest to uchwała Nr 

II/12/2024 w sprawie podpisania umowy o współpracy partnerskiej pomiędzy Gminą, Ulić na Słowacji i 

Gminą Cisna w Rzeczypospolitej Polskiej. Tak, tutaj nie wiem. Pan Sekretarz nam wyjaśni, bardzo 

proszę Pana Sekretarza zreferowanie tej uchwały. 

Tomasz Lasyk (Sekretarz Gminy Cisna) 1:46:29  

Szanowni Państwo zgodnie z ustawą o Samorządzie Gminnym Wójt, Burmistrz, Prezydent Miasta może 

podpisać umowę o współpracy partnerskiej, niezależnie, czy jest to międzynarodowa, czy krajowa, po 

uzyskaniu zgody od Rady Gminy. Tutaj Pan Wójt, myślę, że za chwilę uzupełni moją wypowiedź, ale 

doszło do spotkania pomiędzy przedstawicielami wymienionych w uchwale samorządów, gdzie zostały 

określone ramy współpracy zawarte w przedstawionej Państwu umowie o współpracy partnerskiej. 

Pozwolę sobie zacytować §. 1. Celem współpracy jest budowanie przyjaźni pomiędzy mieszkańcami obu 

samorządów. Strony realizować będą współpracą w duchu poszanowania praw kultury i zwyczajów 

obydwu narodów. Powyższa umowa nie wiąże się z wydatkowaniem środków, jedynie co to § 3 to 

precyzuje umawiające się strony postanawiają ponosić koszty współpracy na niżej określonych zasadach. 

Strona zapraszająca pokrywa koszty związane z zakwaterowaniem i wyżywieniem zaproszonych gości, 

strona zapraszana ponosi koszty podróży, własnej delegacji. Szanowni Państwo, zbliża się też nabór w 

ramach programu Interreg Polska Słowacja, więc tutaj już będziemy mieli pierwszy etap za sobą. Umowa 

współpracy partnerskiej będzie mogła być, jeżeli Państwo oczywiście, wyrazicie zgodę zawarta, a to jest 



niezbędne obligo niezbędne do aplikowania o środki w ramach Interregu. Wiem, że Pan Wójt wybiera 

się, czy też strona Słowacka ma do nas podjechać. Stąd też właśnie wywołanie powyższej uchwały i 

prośba do Państwa o jej podjęcie. Dziękuję bardzo. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 1:48:34  

Bardzo proszę. Jeszcze tutaj może Pana Wójta, bo skoro chce współpracować z Gminą Ulić, to żeby 

powiedział nam coś na ten temat. 

Dariusz Wethacz (Wójt Gminy Cisna) 1:48:44  

To tak jak już Sekretarz wspomniał, to porozumienie nie wiąże się z wydatkowaniem środków, ale co 

najważniejsze, właśnie zbliżające się tutaj Programy Interreg spowodują, że ta współpraca może 

przynieść korzyści dla naszej gminy. Tutaj na zaawansowanych, to znaczy się na zaawansowanym 

poziomie tych spotkań i rozmów jest Mirosław Biniecki, Prezes Fundacji Bieg Rzeźnika, który no często 

po prostu tą gminę odwiedza, ja miałem przyjemność też spotkać się z włodarzem tej gminy i 

rozmawialiśmy o wspólnych projektach, które w przyszłości postaramy się razem realizować. Głównie 

chodzi o ścieżki rowerowe, trasy rowerowe. I myślę, że te to porozumienie to jest taki pierwszy etap, 

który przyczyni się do tego, że wspólnie razem będziemy budować jakąś strategię. Dodam tylko jeszcze, 

że trwają też rozmowy z gminą Stakcin, ale tutaj potrzebujemy jeszcze więcej szczegółów. Myślę, że w 

niedalekiej przyszłości również dodamy tą gminę i podpiszemy wspólnie porozumienia. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 1:49:58  

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych ma tutaj coś do dodania? Otwieram dyskusję na temat tej 

podjęcia, tej Uchwały. Wydaje mi się, że zawsze to lepiej żyć w zgodzie i coś razem robić, że to tylko  

będzie miało pozytywne skutki dla Naszej Gminy. Dlatego. W takim razie, Proszę Państwa zamykam 

dyskusję na temat tej Uchwały i przystępujemy do głosowania nad  

Uchwałą Nr II/12/2024 w sprawie podpisania umowy o współpracy Partnerskiej pomiędzy Gminą Ulić na 

Słowacji i Gminą Cisna w Rzeczypospolitej Polskiej, gdzie Rada Gminy wyraża zgodę na podpisanie 

umowy o współpracy partnerskiej zgodnie z przedstawionym projektem przystępujemy do głosowania. 

Kto z Państwa Radnych jest za?  

Kto się wstrzymał? 

Kto jest przeciw? 

Głosowało 13 radnych, 13 radnych jest za. Jak widać, zgoda jest wszędzie, a będzie teraz również i 

pomiędzy nami a Gminą Ulić. Uchwała została uchwalona. Dziękuję bardzo, Szanowni Państwo, proszę 

Państwa, to już wszystkie uchwały, nad którymi dzisiaj mieliśmy przeprowadzić głosowania zgodnie z 

porządkiem obrad. Przechodzimy do: 

Pkt 5. Wolne wnioski.  

Każdy z Państwa może zabrać głos. Zarówno nasi goście, jak i Państwo Radni. Pan Piotr Cwynar, z tego 



co wiem, miał tu jakieś pytanie zadane w niewłaściwym momencie, dlatego bardzo proszę. Panie Piotrze, 

o powtórzenie tego pytania. 

Piotr Cwynar (Radny Gminy Cisna) 1:51:51  

Już sam nie wiem, o co mam pytać, ale te 120 000. Pewnie pewnie nie są mi na razie obecne, dopiero 

będą zaoszczędzone. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 1:52:01  

To myślę. 

Piotr Cwynar (Radny Gminy Cisna) 1:52:01  

Ale mam pomysł, żeby na co je wydać. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 1:52:06  

Panie Piotrze. Może pan Wójt tak odpowie? 

Dariusz Wethacz (Wójt Gminy Cisna) 1:52:12  

Ja raczej odbiję piłeczkę do Pani Skarbnik. Natomiast wstępnie tylko powiem, że stan finansów na dzień 

dzisiejszy. 

Piotr Gucwa (Radny Gminy Cisna) 1:52:19  

Ja przeproszę, dziękuję bardzo bo mam do lekarza na 16:30. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 1:52:23  

Dziękujemy, bardzo jest już po wszystkich głosowaniach, także dziękujemy, Panie Radny, dziękujemy 

bardzo. 

Dariusz Wethacz (Wójt Gminy Cisna) 1:52:30  

Stan finansów na ten moment nie jest wcale taki, jak co niektórzy myślą, że jest i tutaj poproszę Panią 

Skarbnik, tylko tak ogólnie dwa słowa o tym, że po prostu, no nie jest tak kolorowo, jak może 

mieszkańcy sobie tutaj wyobrażają, więc dwa słowa od Pani Skarbnik. 

Grażyna Łącka (Skarbnik Gminy Cisna) 1:52:51  

Bardzo ogólnie na początek odniosę się do tych 120 000. To zaoszczędzone będą na obecnym Panu 

Wójcie, ale w tym momencie wypłaciliśmy odprawy dla poprzedniej Pani Wójt w wysokości 60 000 

brutto, co wiąże wynika z przepisów prawa pracy także tutaj to jak najbardziej . 

Dariusz Wethacz (Wójt Gminy Cisna) 1:53:13  

Tam kwota stopniała. 

Grażyna Łącka (Skarbnik Gminy Cisna) 1:53:23  

Tak. Poza tym, jeżeli chodzi o finanse gminy, to w tegorocznym budżecie mamy wprowadzone środki. Ja 



to mówiłam głośno. Na sesji Rady Gminy mamy wprowadzone środki, które otrzymaliśmy, jak gdyby 

ekstra w zeszłym roku jako dodatkowa subwencja, zwiększenie dochodów z tytułu dodatkowej subwencji 

to była kwota 1 000 500 1 000 100. Udało nam się wprowadzić na ten rok do budżetu, na wydatki 

bieżące, czyli w tym roku mamy wydatki bieżące wyższą o wyższe, o tą kwotę od dochodów bieżących. 

Na bieżące funkcjonowanie naszej gminy tutaj też wchodzą m.in. remonty dróg, utrzymanie kanalizacji, 

wodociągów na wszystkie bieżące sprawy, nie na inwestycje. 

Jeżeli w tym roku nie otrzymamy takich środków, a prawdopodobnie nie otrzymamy, to przyszłoroczny 

budżet. Już mamy tą dziurę na 1 000 100, wprowadzone w tym roku, gdzie wiadomo mamy inflację, 

mamy prawdopodobnie czeka nas wzrost minimalnego wynagrodzenia i wzrost kosztów utrzymania 

wszystkich obiektów. Posiadanych przez gminę. W związku z czym. Będzie nam ciężko zbilansować 

przyszłoroczny budżet i to jest początek kadencji. Ja nie chcę tutaj Państwa. Broń, Boże, straszyć tylko 

powiedzieć jak to wygląda. 

Dariusz Wethacz (Wójt Gminy Cisna) 1:54:50  

Przed nami wyzwania. 

Grażyna Łącka (Skarbnik Gminy Cisna) 1:54:51  

Dokładnie. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 1:54:53  

Bardzo proszę Pana Sekretarza Gminy. 

Tomasz Lasyk (Sekretarz Gminy Cisna) 1:54:55  

Szanowni Państwo, ja tak jeszcze dwa zdania do tegorocznego budżetu, bo Pani Skarbnik to też za chwilę 

na pewno poprze moją wypowiedź. Nie mamy zabezpieczenia w tegorocznym budżecie na odśnieżanie, 

to są środki, które musimy wygospodarować. Już wspólnie z Panem Wójtem ustalamy, gdzie, co, jak oraz 

w tym momencie nie ma zabezpieczenia na bieżące remonty dróg, a jest wiosna, trzeba dokonać 

przeglądu dróg i na pewno tam jakie środki trzeba zabezpieczyć. To są dwie takie pozycje, które mi 

przyszły w chwili obecnej, na myśl. 

Pani Skarbnik mam rację, że nie ma zabezpieczenia, a nie sądzę, żeby w tym roku nie było odśnieżania 

październik, listopad, grudzień na pewno zima nas odwiedzi. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 1:55:46  

Ja myślę, że skoro Pan Wójt ściągnął zorzę polarną, to ich śnieg odwróci. Tak jest, że w styczniu ktoś z 

Państwa jeszcze zabrać głos? Bardzo proszę. Pan Bogdan. 

Bogdan Niemczyk (Radny Gminy Cisna) 1:55:59  

Z zapytaniem, czy ktoś wie, kiedy będą koszone rowy, czy coś? Wiadomo, jakiś termin, bo dosyć. Ta 

trawa już jest duża i zakręty są słabo widoczne. 



Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 1:56:11  

Bardzo proszę, odpowiedź Pana Sekretarza Gminy. 

Tomasz Lasyk (Sekretarz Gminy Cisna) 1:56:14  

Szanowni Państwo, ostatnio z Panem Wójtem zleciliśmy pracownikowi merytorycznemu, nad zebraniem 

ofert na koszenie rowów, więc w tym momencie mamy trzy oferty. Jedna to jest oferta koszenie, 

rotacyjną, bodajże chyba 3600, no ale u nas nie wszędzie rotacyjna się sprawdzi, więc więc tutaj druga 

oferta była chyba coś 12 czy 13 000. Więc jeszcze w tym momencie pracownik merytoryczny zbiera 

oferty i w najbliższym czasie zostanie podjęta decyzja, ale tu od razu pytanie do Pani Skarbnik jest 

zabezpieczenie w budżecie. 

Grażyna Łącka (Skarbnik Gminy Cisna) 1:56:49  

12 000 tysięcy. 

Tomasz Lasyk (Sekretarz Gminy Cisna) 1:56:50  

12 000 tysięcy, więc musimy znaleźć dobrego wykonawcę do 12 000, ale zrobimy to w najbliższym 

czasie. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 1:56:57  

Dziękuję bardzo za odpowiedź czy ktoś z państwa ma jeszcze tutaj. Pan Radny Wierzbicki? 

Jakub Wierzbicki (Radny Gminy Cisna) 1:57:04  

Tak jak tutaj jakby z dwoma wnioskami do Pana Wójta w takiej sprawie, że tutaj mieszkańcy gminy, 

szczególnie tu w centrum, zgłaszali mi kilka informacji, czyli tak, jeżeli chodzi o wejście na nasz pomnik. 

Tu jest nowa inwestycja zrobiona, ale na samym dole jest taki kawałeczek, na którym jest po prostu błoto, 

jak pada deszcz i trzeba było może się tym zająć. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 1:57:28  

Panie Radny, Panie Radny, ja tylko troszeczkę dalej od mikrofonu, bo wszystkich proszę o bliżej, a Pan 

mówi bardzo blisko i jest bardzo głośno. 

Jakub Wierzbicki (Radny Gminy Cisna) 1:57:34  

Dobrze. Czyli chodzi tam, żeby wysypać jakoś wywrotkę żwiru, bo jest kłopot z tym, że jak ludzie idą 

tam na ten pomnik, to chodzą po błocie. Druga sprawa też już jest na tym małym parkingu, tutaj, przy 

tych restauracjach, tam w stronę Orlika, tam już też wnioskowałem kiedyś, ale chciałem się przypomnieć, 

żeby postawić znak stop przy wyjeździe z parkingu, bo tam dość często są sytuacje kolizyjne, czyli to w 

tym miejscu, jakby się skręca w stronę Orlika, a wyjeżdża z parkingu tego małego przy Siekierzadzie. 

Tam jest zawsze kłopot, bo nikt nie wie, kto ma pierwszeństwo, nikt nie wie, czy tam jest parking, czy nie 

parking. Więc tam jest ważna rzecz, żeby to jakby w najszybszym czasie zrobić, bo sezon się zbliża. I 

trzecia sprawa to już zgłaszałem. Droga powyżej poczty, tam jest ubytek drogi naszej gminnej. On się 



powiększa za każdym razem jak pada deszcz i w którymś momencie po prostu będzie, to no przez to się 

będziemy musieli większą inwestycję tam zrobić, bo się okaże, że nie będzie przejazdu tamtędy. To tam 

mówię, ja już też to zgłaszałem, ale chciałbym jeszcze przypomnieć, żeby tam ktoś sprawdził. To nie jest 

na dzień dzisiejszy jakaś duża sprawa, ale tam też za każdym razem, jak deszcz pada, to tą drogę 

podmywa, a nie mówiąc tego, że wieczorem, jak będzie jechało jakiś auto, to tego miejsca totalnie nie 

widać i ktoś wpadnie i dopiero nam się kłopot zrobi. Dziękuję. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 1:59:10  

Bardzo proszę. Tutaj wniosek był skierowany do Pana Wójta, proszę o odpowiedź Pana Wójta. 

Dariusz Wethacz (Wójt Gminy Cisna) 1:59:16  

Panie Radny. Dziękujemy, tutaj już widziałem, że Sekretarz sobie odnotował wszystkie te rzeczy. W 

każdej sprawie. Na pewno będziemy się przyglądać, też są już dzisiaj zawiązane komisje, myślę, że 

niedługo będziemy znać też Przewodniczących tych Komisji. Dosyć często się spotykać i mieć 

możliwość reagowania i ustalenia priorytetów, którymi będziemy się zajmować. Tak jak tutaj już 

wstępnie usłyszeliście. Stan finansów naszej gminy jest, no nie najciekawszy, więc mój początek też nie 

będzie jakiś spektakularny, ale postaramy się zrobić wszystko, co w naszej mocy, żeby po prostu tymi 

środkami, którymi dysponujemy, zarządzać dobrze i podjąć się, chociażby tych wyzwań na już, czyli 

koszenie i tutaj też prośba do Sołtysów, bo mamy taką sprawę odnośnie koszenia cmentarzy, troszeczkę 

kontrowersyjna w naszej ocenie też już osobiście też się na ten cmentarz wybrałem. Faktycznie trawę 

trzeba skosić, nie ulega wątpliwości, tylko mieszkańcy również oczekują, że będziemy sprzątać groby i 

tutaj proszę sobie zdać sprawę z tego, że nie jesteśmy w stanie skosić i uprzątnąć każdego grobu, bo tam 

byśmy spędzili pewnie z miesiąc czasu, bo zdjęcie kwiatów, zdjęcie zniczy, posprzątanie to jest naprawdę 

kupę czasu, więc jeżeli my wychodzimy z inicjatywą, że skosimy cmentarz, to proszę zadbać o te swoje 

groby i po prostu. W miarę możliwości samemu uprzątnąć. To jest propozycja od nas, natomiast druga 

propozycja jest taka, że nie będziemy kosić cmentarzu i problem też zniknie, ale jesteśmy za tym, żeby 

jednak robić porządek, prawa, żeby była skoszona, a mieszkańców prosić o to, żeby po prostu w miarę 

możliwości te swoje groby o nie dbali. I tutaj oczywiście nasi pracownicy wiedzą, że mają ostrożnie 

kosić. Wiemy, że niektóre nagrobki są wyjątkowo drogie, nawet z tego, co tutaj wstępnie ocenialiśmy na 

cmentarzu i to myślę, że tutaj, przy zaangażowaniu, razem z mieszkańcami, wspólnie, razem ten problem 

szybko zniknie. To tak, co do koszenia mamy też tutaj, tak jak Sekretarz wspomniał, sprawy tych rowów, 

którymi też się chcemy zająć, tylko rotacyjna nie rozwiązuje spraw, to jest wersja tańsza, droższa, to jest 

tylko kosiarka bijakowa. Natomiast no musimy się pochylić nad nad kwotami i tutaj liczymy na to, że 

może znajdzie się mieszkaniec, który zaoferuje jakąś, w miarę taką rozsądną cenę, tak, żebyśmy mogli 

zadbać o ten temat. Tyle, co chodzi ode mnie. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 2:02:16  

Pan Bogdan, radny, zapraszam. 



Bogdan Niemczyk (Radny Gminy Cisna) 2:02:20  

To jeżeli już o drogach rozmawiamy, ja pisałem do Nadleśnictwa, korzystając z okazji, że mamy 

Przewodniczącego z Nadleśnictwa i jeszcze Radnego tutaj o drogę do ujęcia wody na Majdanie dostałem 

odpowiedź, dosyć pozytywnie, fajną, że będzie to zrobione, że jest jakiś plan tylko tak w ramach 

przypomnienia, bo przypuszczam, że Pan Przewodniczący może nawet nie wie o takim piśmie. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 2:02:47  

Nie, nie wiem, ponieważ w Nadleśnictwie zajmuje się zupełnie innymi sprawami, nie mnie to dotyczy, 

ale prywatnie powiem, że w takim, że postaram się tam to przypomnieć to pismo od Pana, ale to już tak 

całkowicie, tylko prywatnie mówię. Czy ktoś z Państwa jeszcze zapraszamy? Tutaj? Proszę o zabranie 

głosu. 

Krystyna Kucharczyk (Sołtys wsi Przysłup) 2:03:07  

To ja jestem z miejscowości Przysłup Sołtysem i mamy kilka lamp i dwie już na mnie świecą, zgłaszałam 

to kiedyś gminy, ale jeszcze nie są naprawione dwie lampy. 

Dariusz Wethacz (Wójt Gminy Cisna) 2:03:18  

Ale tutaj też już widzę. Sekretarz odnotował zgłosimy odpowiedniej osobie. 

Krystyna Kucharczyk (Sołtys wsi Przysłup) 2:03:23  

Dobra. Dziękuję. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 2:03:25  

Tak kolejny z Panów Sołtysów zapraszam. 

Robert Piszczek (Sołtys wsi Strzebowiska) 2:03:27  

Robert Piszczek. Sołectwo Strzebowiska, tutaj w odpowiedzi najpierw może na te braki budżetowe, że 

wyszliśmy sobie z inicjatywą taką sołecką, że naprawiliśmy nawierzchnie drogi w Strzebowiskach nie 

jednej, tylko po zimie ubytki zaraz w kwietniu, na koniec kwietnia były zabezpieczone asfaltem na 

zimno. Mamy doświadczenia, bo już zrobiliśmy to rok wcześniej, czyli już mamy taką kontynuację. 

Oczywiście, może coś przywiązać z tym, że oczywiście gmina może nie chcieć tego, że na że my to 

robimy, ale dla samej swojej wygody, zaoszczędzenia na samochodach i dbałości po prostu o przestrzeń, 

o estetykę przestrzeni, bo jesteśmy ponoć najładniejszą wsią, także takie rzeczy ogarniamy w swoim 

sołectwie sami. Teraz jeszcze parę innych rzeczy postaram się przybliżyć, żeby uporządkować być może 

przestrzeń, też w innych wioskach. Proponowałbym, żeby Rada Gminy, Rada Gminy regulowała takie 

rzeczy uchwałami. Zobowiązać mieszkańca, tego właściciela posesji, do obkoszenia rowu przy swojej 

posesji. Dobrze by było i dobrym. Jeżeli posesja naprzeciwko nie jest za zamieszkała. Czy nie jest 

urządzona, żeby także wykosił to w drugą stronę. To jest tylko takie moje, oczywiście Rada Wysoka 

zrobi, jak będzie chciała. Tak samo jest z odśnieżaniem, bo jako Sołtys mam doniesienia takie, że po 

prostu jak traktor jedzie i odśnieża drogę główną, to przecież zasypuje im podjazd, także zimową porą. 



Też trzeba w takiej uchwale wyjaśnić i nałożyć obowiązek na właściciela posesji, aby utrzymywał 

odśnieżanie podjazdu we własnej gestii. I to musi być obowiązek tak jak w miastach jest odśnieżanie 

chodników. Co do jakby gospodarowania tymi skromnymi środkami, które pozostają w budżecie, co do 

obkaszania rowów, to oczywiście jestem za tym, żeby zrobili to, czy wykonali takie usługi mieszkańcy i 

ludzie, którzy zamieszkują tu, w gminie Cisna, prowadzą działalność gospodarczą być ewentualnie może 

się zawiązać, tak jak w Strzebowiskach, że możemy takie rzeczy robić. Chodzi o to tylko, żeby później na 

drobne rzeczy nie brakowało dla tej wsi pieniędzy na inne rzeczy. Po prostu organizujemy sobie stadion 

czy miejsce do kompleksu takiego mini sportowego z Funduszu Sołeckiego, ale też na wszystko też ten 

Fundusz nie wystarczy, bo to jest raptem 30 000. Także my możemy dużo zrobić wokół siebie i dla 

siebie, ale też nam potrzeba tego udziału gminy, że na różne rzeczy, też drobne dofinansowanie, bo nie 

wszystko my chcemy, żeby nam przyszła gmina czy następny przedsiębiorca, który przyjedzie zza górki 

nam urządził. Urządził plac, czy cokolwiek. Chodzi nam o to, żebyśmy właśnie gospodarowali wspólnie 

tym terenem. Jeżeli mamy gminne, gminną działkę w Strzebowiskach, już zaczęliśmy ją urządzać typu 

wiata, teraz robimy porządek, koło tej wiaty zagospodarowujemy teren około 10 arów, arów, 

wyplantowanego terenu już jest, robimy porządek przy orbitrekach, bo zostały zamontowane, moim 

zdaniem niewłaściwie i teraz jest trzeba uporządkować jeszcze teren, koło tych orbitreków. No także po 

prostu ja jestem chętny do współpracy i z Panem Wójtem, i z Wysoką Radą, tylko żebyśmy się 

szanowali, bo po prostu na poprzednich radach za poprzedniej kadencji, no śmiesznie, po prostu to 

wyglądało, co zgłaszałem. No nie chciałbym, żeby po prostu to tak wyglądało, że z jednej strony 

Sołectwo daje radę, a w drugą stronę się zapomina o Sołectwie. Także ja liczę na współpracę, na 

merytoryczny dialog, merytoryczny, a nie spychanie obśmiewanie czegoś takiego takiego nie lubię. Jeżeli 

mamy tak współpracować, to lepiej na początku sobie to wyjaśnić i nie współpracować. W ten sposób 

także ja proponuję współpracę, szeroką, dialog, przede wszystkim dialog, bo tutaj przedsiębiorców nie 

brakuje, nawet takie skromne środki, jeżeli zaś zasilą budżety tych drobnych przedsiębiorców, to zawsze 

ten pieniądz zostanie na miejscu, podatek wróci do nas. Podatek, podatek do nas wróci, on nie wyjedzie 

za Jabłońską czy za Wyżną, czy za Szczerbanówkę. Tak, on zostanie. Tutaj ludzie będą mieli pracę, może 

troszkę mniej jakby uposażenia, ale ten podatek zostanie. Tu ludzi nie brakuje do pracy. Także. Dziękuję. 

I na razie, ale jeszcze mam kilka wniosków, bo tak zwana wiosenna ofensywa, ale to za chwilę. Być 

może się ustosunkujecie do mojej wypowiedzi i ruszymy dalej dobrze. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 2:08:32  

Tutaj bardzo proszę Pan Wójt chce odpowiedzieć. 

Dariusz Wethacz (Wójt Gminy Cisna) 2:08:36  

To dziękujemy za zgłoszone te wszystkie potrzeby. Co do współpracy, to oczywiście jesteśmy otwarci na 

dialog, na podejmowanie ciężkich tematów. Tutaj widzę, że Sekretarz skrupulatnie wszystko odnotowuje, 

więc będzie przestrzeń do tego, żeby po prostu jeszcze nad tymi różnymi rzeczami się pochylić. Jestem 

też zwolennikiem tego, żeby nie rozgrzebywać przeszłości i skupić na tym, co przed nami, to, co było, to 



było. Myślę, że, chociażby ta Sesja też pokazuje, że będzie przestrzeń na to, żeby po prostu o wielu 

rzeczach rozmawiać, nawet tutaj, tak, żeby po prostu mieszkańcy też byli na bieżąco z niektórymi 

rzeczami. Nie ukrywam, że takie szersze sprawozdania ze swojej działalności wygłoszę na następnej 

sesji. Przedstawię Państwu te wszystkie rzeczy, którymi się teraz na bieżąco zajmujemy, a jest tego 

naprawdę bardzo dużo. Proszę mi wierzyć, tylko głównie najważniejsze rzeczy to są te które gonią nas 

terminy, czyli dla nas teraz priorytetem jest właśnie wspomniana kanalizacja, tematy związane z 

wodociągiem w Wetlinie. Ale oczywiście wszystkie te takie drobniejsze rzeczy, które są, no istotne, bo 

trawa po prostu ma to do siebie, jak jest deszcz i słońce, to rośnie, więc tutaj też będziemy starali się 

interweniować i dbać o ten nasz ład przestrzenny. Także chyba tyle. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 2:10:02  

Na razie. Dziękuję. Bardzo. Tutaj o głos zabranie głosu prosi Pan Sekretarz Gminy. 

Tomasz Lasyk (Sekretarz Gminy Cisna) 2:10:08  

Szanowni Państwo, ja tutaj tylko tak dwa słowa to Sołtysa, bo inicjatywa bardzo fajna, ale pewne prace 

mieszkańcy mogą wykonywać w ramach tzw. czynu społecznego. Rada nie może ich zobligować w 

formie uchwały, jeżeli nie ma do tego umocowania prawnego. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 2:10:27  

Dziękuję bardzo. Pan Bogdan. 

Bogdan Niemczyk (Radny Gminy Cisna) 2:10:29  

Niemczyk prosi o głos bardzo proszę, przepraszam. 

Dariusz Wethacz (Wójt Gminy Cisna) 2:10:32  

Chce Sołtys, dokończyć chyba myśl. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 2:10:34  

Tak. Proszę bardzo tutaj Sołtysa ze Strzebowisk. 

Robert Piszczek (Sołtys wsi Strzebowiska) 2:10:37  

Mi chodziło, że my jako wystąpiliśmy z inicjatywą naprawy drogi, to nie chodziło mi o to, że nam to ktoś 

zabronił, oczywiście, bo też gmina może nam powiedzieć, żeśmy zepsuli nawierzchnię, ale chodzi mi o 

to, żeby też obligować mieszkańców, bo pewne obowiązki mieszkaniec ma, właściciel posesji ma i do 

tego trzeba go jeszcze być może by mu przypomnieć taką uchwałą, który Sołtysi wywieszą, a nawet jak 

na Strzebowiskach jest grupa na Messengerze, to będą szybko wiedzieli, o co chodzi. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 2:11:05  

Pan sekretarz. 



Tomasz Lasyk (Sekretarz Gminy Cisna) 2:11:06  

Tylko tak kończąc. Koszenie trawy absolutnie nie wchodzi w grę do uchwały, tam jest ustawa o 

utrzymaniu czystości i porządku, śnieg itd. To nie będziemy się rozwodzić, a po sesji mogę wyjaśnić, 

dokładnie, ale tylko w granicach obowiązującego prawa po prostu. Rada nie może, bo nam wszystkie 

takie uchwały uchyli Wojewoda, po prostu w granicach obowiązującego prawa. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 2:11:28  

Pan Bogdan Niemczyk. Tak bardzo proszę. 

Bogdan Niemczyk (Radny Gminy Cisna) 2:11:30  

To ja może kończąc już. W tamtym roku zgłaszałem malowanie, odnowienie przystanków naszych, 

mamy fajne, ładne przystanki, ale niestety one już z zewnętrznej strony robią się coraz gorzej. Farba już 

zeszła i zatrzyma się robić próchno. Mówiłem, to tam Pan Sekretarz na pewno pisał w tamtym roku, że 

jeżeli były, jakaś tam wolna chwila, chłopaków, którzy interwencyjnie pracują, to parę litrów farby i 

można by to było po, troszeczkę robić. Szkoda tego, bo to będzie się psuć. Coraz bardziej. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 2:12:03  

Widzę, że Pan Sekretarz to zanotował? Tak czy chce się Pan ustosunkować? Nie, już Pan zanotował. 

Czy ktoś z Państwa, Radnych, Sołtysów ma jeszcze coś tutaj do dodania? W wolnych wnioskach? Pan 

Wójt? Jeszcze Sołtys ze Strzebowisk. 

Robert Piszczek (Sołtys wsi Strzebowiska) 2:12:21  

Tak jak mówiłem, wiosenna ofensywa. Biorąc pod uwagę, że jest Nowa Rada, za chwilę będzie będą 

wybory na Sołtysów i tu też bym chciał Wysoką Radę poprosić o opracowanie nad tymi przygotowaniem 

odpowiedniej uchwały. Chciałbym, żeby do uchwały też były podjęte, przygotowane nowe Statuty 

Sołectwa, bo np. Takie sołectwo jak Cisna czy Wetlina, uważam, że powinny mieć rozegrane inaczej 

wybory, niż jest obecnie, to na walnych zgromadzeniach wsi, bo to jest za duża wieś, żeby, żeby po 

prostu już takie wybory były reprezentatywne, później ten Sołtys, żeby był reprezentatywny. 

To jest jedna sprawa, druga sprawa, żeby w takim statucie znalazło się, to też do Rady, oczywiście, 

mówię, żeby przepracowała, czy jest możliwość, żeby. Udział i prawo wyboru na Sołtysa miały osoby od 

piętnastego roku życia, to trzeba oczywiście sprawdzić, podjąć odpowiednie. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 2:13:23  

No ale panie Sołtysie to reguluje prawo przecież.  

Robert Piszczek (Sołtys wsi Strzebowiska) 2:13:26  

Proszę. 



Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 2:13:26  

To reguluje prawo, a nie uchwała Rady Gminy. 

Robert Piszczek (Sołtys wsi Strzebowiska) 2:13:28  

No w tym przypadku być może nie. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 2:13:29  

Jest ustawa wyborcza, która to reguluje.  

Robert Piszczek (Sołtys wsi Strzebowiska) 2:13:30  

Jeżeli się utworzy statut, jako to trzeba to sprawdzić, oczywiście, jeżeli nie, to też sam sprawdzę. 

Dwa na samym końcu, bo jeszcze tam być może, tam kilka pomysłów dojdzie, ale o co chodzi? Chodzi o 

to też, żeby na samym końcu, jak już będzie wybrany ten Sołtys, to w tym statucie dobrze by było, żeby 

też był zaprzysiężony i złożył przysięgę, tak jak składa każdy. Po prostu czy Wójt, czy każdy wybrany 

Radny, żeby ten Sołtys też miał odpowiedni prestiż, czyli czyli stanowisko sołtysa miał odpowiedni 

prestiż. Do tego dążę tak samo, jak dobrze by było, żeby później ten Sołtys dbał o prestiż wsi także na 

razie tyle. Dziękuję. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 2:14:12  

Dziękuję bardzo. Tutaj odpowiedzi udzieli Pan Sekretarz. 

Tomasz Lasyk (Sekretarz Gminy Cisna) 2:14:17  

Panie Sołtysie, Szanowni Państwo. Tutaj, zgodnie ze statutami, które obowiązują w chwili obecnej, 

mamy cztery miesiące od zaprzysiężenia Wójta na wybory Sołtysów. Nie zdążymy tego zmienić, bo 

nawet jak teraz po podejmiemy pracę na żeby opracować nowe statuty, konsultacje społeczne, do czego 

nas obliguje ustawa itd. To minie nam ten okres 4 miesięcy, więc tutaj gwarantuje, że wybory odbędą się 

jeszcze na starych zasadach. Ale nic nie stoi na przeszkodzie, żeby Rada Gminy powołała doraźną 

komisję w sprawie opracowania statutów sołeckich, zmiany obowiązujących statutów i już na następną 

kadencję przygotować wybory inaczej, zgodnie z tym, co zostanie opracowane, ale na chwilę obecną 

jeszcze odbędą się wybory, tak jak przewidują obecne statuty. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 2:15:14  

Dziękuję bardzo, Pan Sołtys ze Strzebowisk, proszę bardzo. 

Robert Piszczek (Sołtys wsi Strzebowiska) 2:15:19  

Witam jeszcze jeszcze takie pytanie takie mam, takie mam do Wysokiej Rady, do komisji, które będą 

pracowały w różnych tam sprawach, czyli do różnych komisji, oprócz rewizyjnej, oczywiście, mam taką, 

taką prośbę. Czy jest to możliwe, żeby przy ewentualnie jakiś wizjach lokalnych na danej wsi 

uczestniczył także sołtys? Czy jest to jakby taki nie stały członek komisji od przy, jeżeli sprawa dotyczy 

jakiegoś danego Sołectwa, to nie ma znaczenia, czy ona dotyczy sprawy sąsiada, czy ona dotyczy drogi, 



żeby właśnie po to ten Sołtys powinien być zaprzysiężony, żeby w takich sprawach mógł działać i też 

wyrazić swoją opinię komisji. Także taką pomocniczą. Doradztwo pomocnicze. Oczywiście, jak jeżeli nie 

jest stałym członkiem. może po prostu głosować pewnych, ale może doradzić i po prostu wizerunkowo, i 

dla niego, i dla wsi, też dla gminy, że faktycznie prowadzi się ten dialog, bo zauważyłem zauważyłem 

właśnie, tak jak to Pan Wójt mówi, żeby nie grzebać się w przeszłości, no ale po prostu minione, minione 

doświadczenia Mnie po prostu nie satysfakcjonowały po prostu.  

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 2:16:35  

Ja myślę, że w związku z tym, że komisje dopiero teraz zostały tutaj przez nas uchwalone, najpierw 

muszą wybrać swojego przewodniczącego, ale myślę, że Pana tutaj pytanie jest zaprotokołowane i 

komisje się nad tym pochylą. Tak, jeżeli już będą się tutaj już tam ukonstytuują, jakby to nie brzmiało, 

czyli będzie wybrany Przewodniczący i ta dalej. Dziękujemy za ten głos, czy ktoś z państwa? Bardzo 

proszę, jeszcze tutaj Pan Radny. 

Stanisław Zubek (Radny Gminy Cisna) 2:17:03  

Chyba jeszcze pytanie do pani Skarbnik, bo trochę mnie frapuje, to że nie ma kasy na odśnieżanie. W 

Strzebowiska zawsze jest hardcorowo, że tak powiem z tą zimą. A jak wiemy, ta zima była krótsza. Czy 

nic nie zostało w budżecie? Z przewidzianego z tamtego roku na to odśnieżanie. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 2:17:23  

Bardzo proszę Pani Skarbnik, udzielam pani głosu. 

Grażyna Łącka (Skarbnik Gminy Cisna) 2:17:26  

W poprzednim roku, by została podjęta decyzja przez Radę Gminy, jak również przez Panią Wójt o tym, 

że do odśnieżania poza firmami, które odśnieżały, bo nie wiem, czy Państwo wiecie, że był problem z 

odśnieżającym. I nie wywiązywał się ze swoich obowiązków. Została rozwiązana umowa, zostali 

wybrani inni wykonawcy i m.in. Został też wynajęty ciągnik wzięty w dzierżawę. Koszt dzierżawy tego 

ciągnika to było 10,5 tys. miesięcznie przez kilka miesięcy. Mimo tego, że nie było tego śniegu, którego 

się wszyscy spodziewali, na który czekali, koszty były co miesiąc ponoszone. 

Tomasz Lasyk (Sekretarz Gminy Cisna) 2:18:12  

Ale odśnieżań też było dużo.  

Grażyna Łącka (Skarbnik Gminy Cisna) 2:18:15  

Odśnieżań też było dużo, tych wyjazdów, jednak mimo tego, że tego śniegu nie było dużo, to jednak 

wyjazdów było bardzo dużo. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 2:18:23  

Dziękuję za tą odpowiedź. Przepraszam bardzo tutaj najpierw tak Pan najpierw proszę Pana Wójta. Może 

jednak zgodnie tutaj ze stanowiskami. 



Dariusz Wethacz (Wójt Gminy Cisna) 2:18:35  

Staszku, nie tylko ty tutaj podnosisz temat odśnieżania. Strzebowiska są faktycznie strategiczne, ale ja też 

mam niełatwy podjazd w Dołżycy i myślę, że jest wiele takich miejsc, które będą wymagały odśnieżania, 

bo to są miejsca trudne, temat odśnieżania wróci i to bardzo szybko. Natomiast pozwólcie, że zajmiemy 

się tymi sprawami, które są na już, a temat odśnieżania myślę, że rozpoczniemy jeszcze na wakacjach, 

żeby po prostu przygotować jakąś odpowiednią strategię. Także bez obaw. To nie jest tak, że drogi nie 

będą odśnieżane, tylko po prostu musimy mieć trochę czasu, aby przygotować odpowiednią strategię co 

do odśnieżania. Jak tylko taka się pojawi, to będziemy oczywiście o tym mówić. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 2:19:21  

Tutaj na tyle w kolejności tak, to już Pan Wójt zamieścił, bardzo proszę, Panie Sołtysie, Pan Sołtys tutaj z 

Cisnej.  

Henryk Gajda (Sołtys wsi Cisna) 2:19:30  

Powrócę do tematu. Do lasu gminnego. Było obiecane, że miały być wznowione granice. Tak, 

rozmawiałem z leśniczym z Habkowiec ale do dzisiaj nic nie zrobione i prosiłbym, żeby to jednak zrobić, 

żeby to było wiarygodne. Dokąd ten las jest. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 2:19:52  

Ale to jest wniosek do kogo, bo według mnie jest to wniosek do Lasów Państwowych. 

Henryk Gajda (Sołtys wsi Cisna) 2:19:56  

Nie, nie z gminy, żeby była Komisja. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 2:19:57  

Z gminy, bo ta gmina robi tak? 

Henryk Gajda (Sołtys wsi Cisna) 2:19:59  

Naczy się. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 2:19:60  

Gmina ma wznowić granice? 

Henryk Gajda (Sołtys wsi Cisna) 2:20:02  

Z tego, co obiecał Nadleśniczy, też go nie ma już i Leśniczy mieli w ogóle wyznaczyć z Komisją z 

Gminy. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 2:20:14  

Aha, mieli to zrobić z komisją z Gminy.  



Henryk Gajda (Sołtys wsi Cisna) 2:20:16  

Jakaś komisja tam jeszcze żeby te, no odznaczyć te granice lasu gminnego. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 2:20:25  

Dobrze, ja tutaj mogę odpowiedzieć oczywiście, za Gminę znaczy za Gminę, bo nie jestem tutaj 

pracownikiem, tylko jestem przewodniczącym Rady Gminy, nie jestem pracownikiem Lasów 

Państwowych. W tej chwili nie odpowiadam za tą firmę swoją, ale ale. Tutaj Pan Sekretarz już widzę, 

zanotował i wrócimy do tematu, tak, spróbujemy ten temat jakoś pociągnąć dalej. 

Tomasz Lasyk (Sekretarz Gminy Cisna) 2:20:47  

To jest temat dla Komisji. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 2:20:49  

No to jest temat dla komisji. Pan Sołtys ze Strzebowisk. Bardzo proszę. 

Robert Piszczek (Sołtys wsi Strzebowiska) 2:20:54  

Witam jeszcze takie nasunęło mi się taki, no po prostu z samej Sesji do Pana Przewodniczącego, że 

uchwały nie podejmuje się jednogłośnie, bo byłaby nieprawnie nieważna, natomiast można ją podjąć 

jednomyślnie. Także ja wiem, ale to idzie cały czas w Polskę. Poprzedni Przewodniczący już nie grzebmy 

się właśnie działał tak, bym prosił, jeżeli można, jeżeli faktycznie jednogłośnie jest, byłaby mogłaby być 

nieważna, to prosiłbym używać takie frazy, że jednomyślnie. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 2:21:30  

Dziękuję za tę uwagę. Tak jak powiedziałem, jest to moja pierwsza Sesja, przyjmuje ją tą Pana uwagę do 

stosowania. I jednocześnie przepraszam Państwa za wszystkie moje tutaj pomyłki. Na pewno się 

poprawię. Czy ktoś z Państwa jeszcze chciałby zabrać głos. 

Dariusz Wethacz (Wójt Gminy Cisna) 2:21:51  

Może ja.  

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 2:21:52  

No to proszę jeszcze Pana Wójta.  

Dariusz Wethacz (Wójt Gminy Cisna) 2:21:54  

To taka drobnostka. Takie małe uszczypliwości, to zostawmy sobie po Sesji, myślę, że są poważniejsze 

rzeczy, które wymagają po prostu działań na już, rzeczy, które są rangi, że tak powiem, dużo wyższej. 

Wszystkim bardzo dziękuję za przybycie. Cieszę się, że tutaj te Komisje są już zawiązane, czeka nas dużo 

pracy, także. Wyborcy na nas liczą. Może tylko tyle powiem i aż tyle. Dziękuję.  

 

 



Zakończenie obrad II Sesji Rady Gminy Cisna. 

Mateusz Świerczyński (Przewodniczący Rady Gminy Cisna) 2:22:26  

Dziękuję bardzo. W takim razie, Szanowni Państwo, Radni, Panie Wójcie, Sołtysi, Szanowni Państwo, z 

Urzędu Gminy, nasza sesja dobiega końca, zamykam obrady drugiej sesji Rady Gminy Cisna. Dziękuję.  

Bardzo. 


